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700 ευρώ η εκλογική 
αποζημίωση
Σελίδα 16

Ληστές πυροβόλησαν 
συναδέλφους 
της ομάδας ΔΙ.ΑΣ.
Σελίδα 12

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

«Το σωματείο μόνη 
διέξοδος στα μεγάλα 
αδιέξοδα» τονίζει 
στη Νέα Αστυνομία 
ο πρόεδρος της Ενωσης 
Χαλκιδικής
Σελίδα 4

Στα βήματα του 
Φειδιππίδη με τη 
φανέλα της ΠΟΑΣΥ
Σελίδα 15 

Η Φρόντεξ στον Έβρο 
αντιμέτωπη 
με την άθλια 
πραγματικότητα 
Σελίδα 2

Καίριες παρεμβάσεις της ΠΟΑΣΥ 
για τη σωτηρία του Μετοχικού Ταμείου Στρατού. 
 Οι πέντε αλήθειες για την κατάντια ενός ταμείου 

με ζηλευτή περιουσία.  Θα πληρώσει κανείς;
Σελίδα 11

Κάτω τα χέρια από το ΜΤΣ

Αναζητούμε συμμάχους 
για να οδηγήσουμε 
τη βία στην απομόνωση

Χρήσιμα συμπεράσματα από την Ημερίδα της ΠΟΑΣΥ 
για την καταδίκη της βίας απ’ όπου κι αν προέρχεται

Σελίδες 6 - 10

Να προτάξουμε 
την κουλτούρα 

του διαλόγου αντί 
για την κουλτούρα 

της βίας

Συνεργασία ΠΟΑΣΥ Γιουροκόπ
για αλλοδαπούς και μισθολόγιο

Σελίδα 13, 16

Και όμως, η Σχολή Αστυφυλάκων δεν είναι Πανεπιστημιακού επιπέδου!
Η Πολιτική Ηγεσία καλείται να δώσει λύση

Αντιδράσεις 
προκάλεσε 
η μετάθεση 
του χρόνου 

των τακτικών 
μεταθέσεων

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ

Είμαστε 
55.980!

Η απογραφή έδειξε ότι η Ελληνική 
Αστυνομία είναι ένα από τα 
πολυπληθέστερα σώματα 

της Ευρώπης σε σχέση με τον 
πληθυσμό της χώρας

Σελίδα 13 Σελίδα 5

Σελίδα 5

ΔΟΚΙΜΟΙ ΑΣΤΥΦΥΛΑΚΕΣ

Τα θύματα 
του συστήματος
Σελίδα 12

Η βία οδηγεί στην αλλοτρίωση

Οι τοπικές κοινωνίες στηρίζουν υποψηφιότητες συναδέλφων
Η Νέα Αστυνομία προτίθεται να δημοσιεύσει τα στοιχεία των συναδέλφων που συμμετείχαν στις εκλογές και εξελέγησαν στα όργανα της τοπικής 
αυτοδιοίκησης. Παρακαλούνται οι Πρωτοβάθμιες Ενώσεις της Ομοσπονδίας μας, αλλά και οι ίδιοι οι συνάδελφοι, να στείλουν στα γραφεία μας τα βιογραφικά 
τους. Υπενθυμίζεται ότι στις εκλογές του 2006 είχαν εκλεγεί, σύμφωνα με τα στοιχεία που καταφέραμε να συγκεντρώσουμε, τουλάχιστον 110 συνάδελφοι.



Συγκέντρωση διαμαρτυρίας στο χώρο 
φιλοξενίας των παράνομων αλλοδαπών 
που κρατούνται στο Φυλάκιο Έβρου, 
πραγματοποίησε η Συνδικαλιστική 
Ένωση Αστυνομικών Υπαλλήλων  
Ν. Έβρου, παρουσία του Προέδρου της 
Ομοσπονδίας κ. Χρήστου Φωτόπουλου, 
προκειμένου να αναδειχθούν 
τα οξυμμένα προβλήματα και οι 
απαράδεκτες συνθήκες εργασίας των 
συναδέλφων του Τμήματος Συνοριακής 
Φύλαξης Κυπρίνου, το οποίο έχει 
μετακομίσει από την έδρα του τα 
τελευταία τρία χρόνια λειτουργίας του 
προαναφερόμενου κέντρου.

Το παρών έδωσαν ο πρόεδρος και 
ο γενικός γραμματέας της ΣΕΑΥΝ 
΄Εβρου οι οποίοι είναι και μέλη του  

Δ.Σ. της Ομοσπονδίας κκ. Δημούτσης 
Παντελής και Χατζηαναγνώστου Κώστας, 
τα μέλη του Δ.Σ.  Γκακίδης Αθανάσιος, 
Κασπαρίδης Ευάγγελος, Κομήτης Ευ-
άγγελος, Τσιλιγκίρης Χαράλαμπος και 
Φουντούκας Ιωάννης, με την συμμετοχή 
και  μεγάλου αριθμού  συναδέλφων που 
εργάζονται στο Τ. Σ. Φ.  Κυπρίνου.
Με δηλώσεις του, ο πρόεδρος του 
σωματείου κ. Δημούτσης καυτηρίασε την 
αδυναμία της πολιτείας να αντιμετωπίσει 
τα προβλήματα, τονίζοντας ότι οι αστυνο-
μικοί που εργάζονται τόσο στο παραπάνω 
κέντρο όσο και στα υπόλοιπα Τμήματα 
Συνοριακής Φύλαξης του Νομού, αντιμε-

τωπίζουν άθλιες συνθήκες εργασίας και 
διαβίωσης, ενώ απαράδεκτες είναι και  οι 
συνθήκες κράτησης και διαβίωσης των 
εξαθλιωμένων  αλλοδαπών. Η έντονη δυσο-
σμία και τα λύματα στον συγκεκριμένο 
χώρο είναι τα κύρια χαρακτηριστικά, ενώ  
φιλοξενεί σχεδόν καθημερινά 700 ψυχές, 
στοιβαγμένες. Η χωρητικότητα είναι μόλις 
για 370 άτομα. Το πολύ εφτά αστυνομικοί 
φυλάνε ανά βάρδια. Εκτός της φύλαξης, 
που στην ουσία είναι και η μόνη αποστολή 
τους, συγχρόνως έχουν επιφορτισθεί με τα 
καθήκοντα – αρμοδιότητες – αντικείμενα 

και άλλων φορέων του Δημοσίου και των 
Ο. Τ. Α. κατά παράβαση των κανονισμών. 
Ο πρόεδρος της Ομοσπονδίας  επισήμανε 
ότι «η όλη κατάσταση είναι απαράδεκτη 
και εκθέτει και εμάς τους εργαζόμενους 
και τον Οργανισμό της Ελληνικής 
Αστυνομίας αλλά πρωτίστως τη χώρα 
μας». Τόνισε επίσης ότι «την έλλειψη 
μεταναστευτικής πολιτικής δεν επιτρέπεται 
να την χρεώνουμε στην Αστυνομία ούτε 
μπορεί το όλο θέμα να αντιμετωπισθεί με 
αστυνομικά μέτρα».
Χαρακτήρισε δε θετική την παρέμβαση της 

FRONTEX αφού για πρώτη φορά υπάρχει 
επιχειρησιακή δράση στα χερσαία μας 
σύνορα, με αποτέλεσμα να αναδεικνύονται 
άμεσα σε ευρωπαϊκό επίπεδο τα προβλήματα 
των Ελλήνων αστυνομικών και συνολικά 
η υπέρμετρη μεταναστευτική πίεση που 
δέχεται η χώρα μας και που μέχρι τώρα είχε 
αφεθεί να την αντιμετωπίζει μόνη της για 
λογαριασμό ολόκληρης της Ευρώπης.
Τέλος, ο πρόεδρος της Ομοσπονδίας και τα 
μέλη του Δ. Σ. της ΄Ενωσης επισκέφθηκαν 
την Εισαγγελία Πρωτοδικών Ορεστιάδας 
και ζήτησαν την παρέμβασή της.
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Εκδότης:
Χρήστος Φωτόπουλος
Υπεύθυνος έκδοσης:

Κυριακούλης Γρηγοράκος

Επιμέλεια Υλης - Σχεδιασμός:
Στέλιος Τσιμογιάννης

Φιλμ - Εκτύπωση:
Α.Ε. ΤΥΠΟΕΚΔΟΤΙΚΗ

Λεύκης 134, 14565 Κρυονέρι

Τα ενυπόγραφα άρθρα δεν εκφράζουν 
υποχρεωτικά τις θέσεις της ιδιοκτησίας 
ή της σύνταξης της Νέας Αστυνομίας

Αθήνα Μεσογείων 96
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Tηλ.: 77 70 685, Fax 77 70 682

Έκδοση της 
Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας 
Αστυνομικών 
Υπαλλήλων 
που έχει στις 
τάξεις της 51 
πρωτοβάθμιες 
οργανώσεις και 40.000  μέλη
http//: www.poasy.gr
e-mail: poasy@otenet.gr

H FRONTEX αντιμέτωπη 
με την άθλια πραγματικότητα

ΕΠIKAIPOTHTA

✉

«ιερή στιγμή» του διαδηλωτή, εν προκειμένω, ενός ατόμου με ιδιαίτερες ανάγκες, 
στις πρόσφατες ταραχώδεις διαδηλώσεις των Γάλλων για το ασφαλιστικό.Η

Συγκέντρωση διαμαρτυρίας του σωματείου του Έβρου στο Κέντρο κράτησης αλλοδαπών Φυλακίου



 τη δύσκολη οικονομική συγκυρία που διανύει η χώρα μας, ο Έλληνας αστυνομικός 

καλείται να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του, βλέποντας το μισθό του να 

εξανεμίζεται χωρίς να καλύπτει τις καθημερινές του αναγκες, ενώ οι φήμες για 

νέες περικοπές του προκαλούν παραζάλη. 

Μέσα στο ίδιο αρνητικό περιβάλλον, οι πρόσφατες περικοπές δαπανών για τα 

λειτουργικά έξοδα και την ανανέωση του τεχνολογικού εξοπλισμού εντείνουν 

την αγωνία και προκαλούν αβεβαιότητα για το επαγγελματικό μέλλον των 

συναδέλφων, ιδίως των νέων συναδέλφων, που φορτώθηκαν στις πλάτες τους 

δέκα (συν πέντε) επιπλέον χρόνια υπηρεσίας και μάλιστα με προοπτική πενιχρών 

συντάξεων.

αι γεννάται το ερώτημα: Στο Αρχηγείο της Ελληνικής Αστυνομίας και 

στα επιτελεία του υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, εκεί δηλαδή που 

επεξεργάζονται τις πολιτικές για το αστυνομικό προσωπικό, για το παρόν και το 

μέλλον του, έχουν σκεφθεί τις επιπτώσεις της κρίσης, ώστε να προγραμματίσουν 

κάποια προληπτικά μέτρα αποτροπής δυσάρεστων καταστάσεων; Πενία 

τέχνας κατεργάζεται, ως γνωστόν, και στη χώρα μας δυστυχώς, από τέχνες και 

τεχνάσματα, άλλο τίποτε…

 ΠΟΑΣΥ συνεχίζει τον αγώνα της, διεκδικώντας τις απαιτούμενες δαπάνες για 

την εύρυθμη λειτουργία των αστυνομικών υπηρεσιών και την επαγγελματική 

καταξίωση του αστυνομικού προσωπικού. Προειδοποιεί δε ότι αν δεν ληφθούν 

γενναίες αποφάσεις σ’ αυτόν τον τομέα τώρα, οι παρενέργειες της κρίσης, αύριο 

-  μεθαύριο, δεν θα συμμαζεύονται. 
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Της ΣΥΝΤΑΞΗΣ

Σκίτσο του ΚΩΣΤΑ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΥ από «ΤΑ ΝΕΑ»

  εν θα μπορούσε να λείψει από το θεματολόγιο των σκιτσογράφων η πρόσφατη 
περιπέτεια με τα πακέτα βόμβες και τις εκλογές της 7ης Νοεμβρίου. Εκρηκτικός 
συνδυασμός…

ΧΙΟΥΜΟΡ

Δ

ΟΠΩΣ ΤΑ ΘΕΜΕΛΙΑ ΤΟΥ ΣΠΙΤΙΟΥ 
ΚΑΙ Η ΚΑΡΙΝΑ ΤΟΥ ΠΛΟΙΟΥ ΠΡΕΠΕΙ 
ΝΑ ΕΙΝΑΙ ΠΟΛΥ ΓΕΡΑ, ΕΤΣΙ ΚΑΙ ΟΙ 

ΑΡΧΕΣ ΚΑΙ ΟΙ ΠΡΑΞΕΙΣ 
ΤΩΝ ΑΝΘΡΩΠΩΝ ΠΡΕΠΕΙ 

ΝΑ ΕΙΝΑΙ ΑΛΗΘΙΝΕΣ ΚΑΙ ΔΙΚΑΙΕΣ.

Πενία τέχνας κατεργάζεται…

ΔΗΜΟΣΘΕΝΗΣ

1 Οκτωβρίου 2010: 
Η ΠΟΑΣΥ καλεί τον υπουργό Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστο Παπουτσή να 
διασφαλίσει την εφαρμογή του π.δ. για τους όρους Υγιεινής και Ασφάλειας 

εξετάζοντας το ενδεχόμενο δημιουργίας ειδικής προς τούτο Διεύθυνσης.

4 Οκτωβρίου 2010: 
Με αφορμή τη συνεδρίαση του Υπουργικού Συμβουλίου για  το νέο Κρατικό 

Προϋπολογισμό η Ομοσπονδία διαμηνύει προς όλους τους αρμόδιους, ότι η 
Κυβέρνηση πρέπει να διαθέσει γενναία κονδύλια για τον εκσυγχρονισμό της 

Ελληνικής Αστυνομίας.

4 Οκτωβρίου 2010:
Ο υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Μανώλης Οθωνας επικοινώνησε με 

τον πρόεδρο της ΠΟΑΣΥ και  ενημέρωσε ότι έχουν εξευρεθεί τα απαιτούμενα 
κονδύλια για την κανονική πληρωμή των οφειλομένων νυχτερινών και ότι 

υπάρχει διασφάλιση των κονδυλίων για την καταβολή των πενθημέρων και των 
νυχτερινών για τους επόμενους μήνες του 2010.

5 Οκτωβρίου 2010: 
Κοινή συνάντηση των εκπροσώπων των έξι Ομοσπονδιών με τον Πρόεδρο της Νέας 

Δημοκρατίας κ. Αντώνη Σαμαρά, παρόντων του γραμματέα συνδικαλιστικού 
Γιάννη Μανώλη και του επίτιμου πρόεδρου της ΠΟΑΣΥ κ. Δημήτρη Κυριαζίδη.

6 Οκτωβρίου 2010: 
Αγωνιστικό μήνυμα συμπαράστασης των Ομοσπονδιών στον

αγώνα των εργαζομένων του Δημόσιου Τομέα.

7 Οκτωβρίου 2010: 
Συνεδρίασε  το Γενικό και το Διοικητικό Συμβούλιο της Ομοσπονδίας και αποφασί-

στηκε κλιμάκωση του αγώνα τόσο σε κεντρικό όσο και σε περιφερειακό επίπεδο.

9 Οκτωβρίου 2010: 
Ημέρα αγώνα κατά της κρατικής αυθαιρεσίας. 

Το συνδικαλιστικό μας κίνημα δεν ξεχνά…

 19 Οκτωβρίου 2010: 
Η Ομοσπονδία προειδοποιεί ότι αναμένει από την Κυβέρνηση υπεύθυνη στάση για τη 

χορήγηση του εκλογικού επιδόματος.

21 Οκτωβρίου 2010: 
Νέα παρέμβαση για την εκλογική αποζημίωση. Καλούνται οι οικονομικοί υπουργοί 
να ανακοινώσουν το ύψος του ποσού και την ημερομηνία καταβολής του, πριν 

τη διεξαγωγή των εκλογών.

21 Οκτωβρίου 2010: 
Ημερίδα της ΠΟΑΣΥ με θέμα «Όχι στη βία απ’ όπου κι αν προέρχεται».

22 Οκτωβρίου 2010: 
Συναγερμός για το ΜΤΣ. Η Ομοσπονδία παρεμβαίνει και ζητά από κάθε αρμόδιο 
να μην αποδεχθεί την πρόταση  για αναστολή πληρωμής μερισμάτων. Ακολουθεί 

συνάντηση με τον υπουργό Εθνικής Αμύνης και παράσταση διαμαρτυρίας 
κατά τη συνεδρίαση του Δ.Σ. του ταμείου.  

22 Οκτωβρίου 2010: 
Τα γραφεία της ΠΟΑΣΥ επισκέφτηκε 

ο υποψήφιος περιφερειάρχης Αττικής κ. Αλέξης Μητρόπουλος.

27 Οκτωβρίου 2010: 
Η Ομοσπονδία καλεί εκ νέου την  Ηγεσία να εξαντλήσει κάθε πίεση 

για την ικανοποίηση του καθολικού  αιτήματος για την εκλογική αποζημίωση.

29 Οκτωβρίου 2010: 
Ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής ανακοίνωσε ότι 

υπεγράφη η Κοινή Υπουργική Απόφαση για την εκλογική αποζημίωση (700 ευρώ). 
Τα χρήματα καταβλήθηκαν στις 4 Νοεμβρίου 2010.
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Κύριε Πρόεδρε, είστε 
ένα από τα λιγοστά πλέον 
συνδικαλιστικά στελέχη της 
πρώτης γενιάς στο 27μελές 
διοικητικό συμβούλιο της 
ΠΟΑΣΥ και θα θέλαμε κατ’ 
αρχήν να μας πείτε πώς 
αισθάνεστε όταν ακούτε 
κάποιους συναδέλφους 
μας να λένε ότι δεν υπάρχει 
ανανέωση στελεχών στην 
Ομοσπονδία μας;
 

Εγώ θα έλεγα το αντίθετο. 
Τουλάχιστον στις τελευταίες 
εκλογές υπήρξε μεγάλη ανανέωση 
του Δ.Σ. με αποχωρήσεις  της 
παλαιάς φρουράς και εκλογή 
πολλών νέων. Στα 27 μέλη 
του Δ.Σ. εμείς οι μεγαλύτεροι 
είμαστε 3 ή 4. Φυσικά  άποψή 
μου είναι ότι  μέσα στους νέους 
είναι και απαραίτητη η εμπειρία 
των παλαιοτέρων.
 

Με την πείρα που έχετε 
αποκομίσει όλα αυτά τα 
χρόνια, τι θα συμβουλεύατε 
εμάς τους νεότερους;

Εκλέγομαι συνεχώς από τότε 
που ιδρύθηκε η Ένωσή μας 
(Μάιος 1995) και μετέχω σε 
όλες τις εκδηλώσεις της.  Είμαι 
κοντά από τα πρώτα βήματα 
και ομολογώ ότι έζησα δυνατές 
συνδικαλιστικές στιγμές. Μια 
πορεία αρκετά σημαντική, που 
νέος τότε με μια παρέα ικανών 
συναδέλφων, συστήσαμε το  
1988 την παράνομη τότε 
ΕΚΑ.  Με λίγα λόγια, όποιος 
αποφασίσει να ασχοληθεί, θα 
πρέπει να βάλει στην άκρη τα 
προσωπικά του και να δοθεί  
στο συνάδελφο με όλη του την 
ψυχή  και  όλη η προσπάθειά 
του θα πρέπει να επικεντρώνεται 
στη λύση των προβλημάτων και 
μόνο. Το μήνυμα που στέλνω 
λοιπόν προς το συνάδελφο είναι 
ένα: Δυναμώστε τα Σωματεία σας 
γιατί στα δύσκολα χρόνια που 
έρχονται είναι η μόνη διέξοδος 
στα μεγάλα αδιέξοδα. 
 

Ας αναφερθούμε τώρα 
στα αμιγώς δικά σας, στα 
της Χαλκιδικής, αν και 
τα όποια προβλήματα, 
συνήθως δεν περιορίζονται 
στα γεωγραφικά όρια ενός 
νομού. 
Σας άκουσα να λέτε ότι η 
Χαλκιδική είναι εντελώς 
παραμελημένη. Τι εννοείτε;

Ζούμε σε μία από τις ομορφότερες 

περιοχές της χώρας μας κατά 
γενική ομολογία. Αποτελούμε 
μία τεράστια τουριστική ζώνη 
με μεγάλο αριθμό τουριστικών 
επιχειρήσεων, τεράστιο οδικό 
δίκτυο, Αγροτικές φυλακές, πάνω 
από εκατό χιλιάδες εξοχικές 
κατοικίες, με τη μοναδική  
Μοναστική Πολιτεία του Αγίου 
Όρους και φυσικά έχουμε 
δίπλα μας τη Θεσσαλονίκη της 
οποίας οι κάτοικοι έχουν ως 
πρώτο προορισμό διακοπών-
εξορμήσεων και παραθεριστική 
κατοικία τη Χαλκιδική, που μαζί 
με τους λοιπούς επισκέπτες 
ο πληθυσμός ξεπερνά το ένα 
εκατομμύριο. Και ενώ τα πάντα 
προχωρούν, εμείς έχουμε μείνει 
στην εποχή της 10ετίας του 
80 σε ό,τι αφορά τη δύναμη 

και την υλικοτεχική υποδομή, 
λειτουργώντας εμπειρικά με 
παρωχημένες συνταγές άλλων 
εποχών, χωρίς καμιά ενίσχυση 
με ό,τι αυτό συνεπάγεται. Είναι 
ορατή πολλές φορές η αδυ-
ναμία παρέμβασης στα καθημε-
ρινά προβλήματα, παρ’ όλη 
τη φιλότιμη προσπάθεια των 
συναδέλφων μου, οι οποίοι 
πραγματικά τη θερινή περίοδο 
περνούν δύσκολες υπηρεσιακές 
στιγμές και υπερβάλουν εαυ-
τούς. 
Λέω παραμελημένη γιατί τα τε-
λευταία χρόνια παρ’ όλες τις 
επισημάνσεις, παρατηρούμε μία 
φθίνουσα πορεία σε ό,τι αφο-
ρά την ενίσχυση που είναι εκ 
διαμέτρου αντίθετη με  τα προ-
βλήματα.

 Πώς το εξηγείτε αυτό;

Την εξήγηση ακόμη την 
ψάχνουμε γιατί ενώ έχουν γίνει 
πολλές παρεμβάσεις, όλοι όσοι 
μας επισκέπτονται (και είναι 
πολλοί αυτοί οι επισκέπτες - 
Αρχηγοί κρατών, Πρωθυπουργοί, 
Αρχηγοί Κομμάτων, Υπουργοί, 
Διπλωμάτες είτε λόγω διακοπών 
είτε επίσκεψης του Αγίου 
Όρους), συμφωνούν με το 
πρόβλημα, πλην όμως αντί για 
λύσεις εισπράττουμε υποσχέσεις 
και πολύ συμπάθεια. Το γεγονός 
αυτό καθ’ αυτό για μένα σημαίνει 
απύθμενη υποκρισία.
 

Μέσα σε όλα αυτά, 
αποκαλύφθηκε και η δράση 
των επίορκων συναδέλφων 
μας. Τελικά, το κύκλωμα 
δρούσε κάτω από τη μύτη  
της αστυνομίας, όπως λέει ο 
λαός μας;

Ναι το κύκλωμα πραγματικά 
δρούσε κάτω από τη μύτη μας, 
γιατί ήταν καλά οργανωμένο 
αφού  είχε καταφέρει να έχει 
στους κόλπους του και δύο 
βασικά αστυνομικά στελέχη, τη 
δράση των οποίων πραγματικά 
κανείς δεν μπορούσε να 
φαντασθεί.
 

Ως Ομοσπονδία γνωρίζετε 
ότι έχουμε ζητήσει να 

υπάρχει διαρκής έλεγχος 
του προσωπικού για να 
εντοπίζονται οι επιλήσμονες 
του καθήκοντος. Έχετε 
την αίσθηση ότι σε τοπικό 
επίπεδο υπήρξε χαλάρωση; 
Υπάρχουν πέρα από τις 
ευθύνες σε ατομικό επίπεδο 
και ευθύνες της διοίκησης;

Κατηγορηματικά όχι.
Σε καμμία περίπτωση δεν 
υπήρξε χαλάρωση. Οι όποιες 
προσπάθειες ορισμένων επίορ-
κων να περάσουν τη λεπτή δια-
χωριστική γραμμή στην απέναντι 
πλευρά της ανομίας, εντοπίζονται 
ή εντοπίσθηκαν και πήραν 
το δρόμο που προβλέπεται. 
Επομένως, δεν θα μπορούσα να 
επιρρίψω ευθύνες σε κανένα. Η 
Ένωσή μας τουλάχιστον τονίζει 
πάντα ότι δεν θα ανεχθεί τέτοια 
φαινόμενα και δεν πρόκειται να 
καλύψει κανέναν. Ο λόγος μας 
πάντα ξάστερος και καθαρός 
με άμεση καταδίκη της κάθε 
παρεκτροπής, στις λίγες ευτυχώς 
περιπτώσεις που υπήρξαν στο 
Νομό μας.
 

Πώς σχολιάζετε την 
απόφαση του υπουργείου 
Προστασίας του Πολίτη 
να ικανοποιήσει εν μέρει 
το αίτημά μας για τη 
σύσταση ανεξάρτητου 
γραφείου αντιμετώπισης της 
αστυνομικής αυθαιρεσίας;

 Η Ομοσπονδία πραγματικά με 
τις εμπεριστατωμένες θέσεις και 
προτάσεις της,  πείθει  την πολιτική 
ηγεσία. Εμείς τα τελευταία χρό-
νια καταγγέλλουμε τη βία και 
την αυθαιρεσία εναντίον μας. 
Επομένως, οφείλουμε για να 
μην  παρατηρούνται φαινόμενα 
αυθαιρεσίας, πρώτοι εμείς να 
υπηρετούμε την κοινωνική γαλή-
νη, τις ατομικές ελευθερίες 
και την ασφάλεια των πολιτών 
με σύνεση, δικαιοσύνη και 
χωρίς υπερβολές, χωρίς να 
τίθεται σε κίνδυνο η ζωή και η 
σωματική ακεραιότητα κανενός.  
Στις ευνομούμενες δημοκρατίες, 
η αστυνομία έχει σαφή όρια 
λειτουργίας και δράσης και η 
κάθε παράλειψη δεν αποτελεί 
άλλοθι ακόμη και σε ακραίες 
περιπτώσεις. 
Έχουμε έργο δύσκολο,  που 
πρέπει να αναδείξουμε και ο 
σκοπός μας θα πρέπει να είναι  
ευγενής, γιατί  το λειτούργημά 
μας είναι  ιδιαίτερα σημαντικό 
και η αποστολή μας υψηλή. 

Δυναμώστε τα Σωματεία γιατί στα δύσκολα χρόνια που έρχονται είναι 
η μόνη διέξοδος, τονίζει στη Νέα Αστυνομία ο Πρόεδρος 

της Χαλκιδικής κ. Αθανάσιος Κυπαρίσσης. Δεν θα ανεχθούμε φαινόμενα 
διαφθοράς και δεν πρόκειται να καλύψουμε κανέναν, τονίζει 

ο ίδιος με αφορμή τις συλλήψεις αστυνομικών

στα μεγάλα αδιέξοδα
Το σωματείο μόνη διέξοδος

 ΣYNENTEYΞH
του Προέδρου της Ενωσης 

Χαλκιδικής στη Νέα Αστυνομία



Η Σχολή Αστυφυλάκων είναι, ουσιαστικά, αδιαβάθμητη 
και δεν αντιστοιχεί σε κάποια βαθμίδα του επίσημου 
εκπαιδευτικού συστήματος και ειδικότερα στην 
κατηγορία ΤΕ, καθότι το πτυχίο της δεν έχει 
αναγνωριστεί με 
σχετική νομοθετική 
ή κανονιστική 
πράξη ως ισότιμο ή 
αντίστοιχο με εκείνο 
των Τεχνολογικών 
Εκπαιδευτικών 
Ιδρυμάτων (Τ.Ε.Ι.)! 

Αυτή είναι η ωμή 
αλήθεια για τη Σχολή 
Αστυφυλάκων και αποδεικνύει περίτρανα το δίκαιο το αιτή-ματός 

μας για ουσιαστική εκπαιδευτική μεταρρύθμιση. Την απάντηση την έδωσε 
το υπουργείο Εσωτερικών στο πλαίσιο κοινοβουλευτικών ερωτήσεων 
των βουλευτών κ.κ. Λευτέρη Αυγενάκη (Νέα Δημοκρατία-Ηράκλειο) και 
Γιώργου Ανατολάκη (ΛΑΟΣ- Πειραιάς), όταν το καλοκαίρι, είχε προκύψει 
το πρόβλημα με την απογραφή των δημοσίων υπαλλήλων. Από την απάντηση 
των αρμόδιων υπουργείων προκύπτει επίσης ότι στην ουσία η Ανωτέρα 
Σχολή Αστυφυλάκων βρίσκεται «στον αέρα», εκτός του πλαισίου της 
επίσημης εκπαιδευτικής διαδικασίας, ενώ οι απόφοιτοί της, παρά τη φοίτησή 
τους σε αυτή για πέντε εξάμηνα και την απόκτηση σημαντικών δεξιοτήτων, 
συνεχίζουν να λογίζονται ως απόφοιτοι ΔΕ. 
Οι βουλευτές έθεσαν υπόψιν των υπουργών το αίτημα της ΠΟΑΣΥ όπως 
υπάρξει άμεσα η διατύπωση ρητής διάταξης που θα αποκαθιστά την τάξη και 
θα ρυθμίζει τα ζητήματα ισοτιμίας της εν λόγω Σχολής.
Η υπουργός Παιδείας, Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευμάτων κα. Α. 
Διαμαντοπούλου απάντησε ότι σε μια ενδεχόμενη τροποποίηση των 
ισχυουσών διατάξεων θα μελετηθεί το αίτημα των ενδιαφερομένων 
αποφοίτων της Σχολής Αστυφυλάκων, ώστε να έχουν τη δυνατότητα να 
κατατάσσονται σε οποιοδήποτε Πανεπιστημιακό Τμήμα, όπως και οι λοιποί 
πτυχιούχοι.

Απαντώντας η Διεύθυνση 
Αστυνομικού Προσωπικού 
σε αίτημα της Ομοσπονδίας 

μας για παροχή στοιχείων 
αναφορικά με την πραγματική 
αριθμητική δύναμη της Ελληνικής 
Αστυνομίας, ανέφερε ότι την 1η 
Ιανουαρίου 2010 ανήλθε στους 
55.980 αστυνομικούς, ειδικούς 
φρουρούς και συνοριακούς φύ-
λακες. Ο αριθμός αυτός δεν έχει 
προηγούμενο και εμφανίζει την 
χώρα μας ως μια χώρα με την 
καλύτερη αναλογία αστυνομικών 
– πολιτών σε ευρωπαϊκό, αν όχι 
σε παγκόσμιο επίπεδο. Το άγχος 
της διοίκησης να προσλαμβάνει 
συνεχώς νέο προσωπικό για να 
καλύπτει τις κενές οργανικές 
θέσεις, είναι φανερό ότι δεν 
έφερε τα επιθυμητά αποτελέσματα. 
Όλη η Ελλάδα, έχει μείνει 
με την εντύπωση ότι υπάρχει 
έλλειψη προσωπικού και σε 
πολλές περιοχές και υπηρεσίες 

πράγματι αυτό είναι αλήθεια. Το 
γενικό συμπέρασμα όμως είναι 
άλλο. Η δύναμη δεν αξιοποιείται 
σωστά με αποτέλεσμα να υπάρ-
χει και σπατάλη χρημάτων για 
λειτουργικές δαπάνες, που αν δεν 
υπήρχαν, τα διαθέσιμα κονδύλια 
θα μπορούσαν να διοχετεύονται 
για τη βελτίωση των μισθολογικών 
μας αποδοχών. 
Όπως προκύπτει και από τον 
πίνακα, ανά 200 κατοίκους 
αναλογεί ένας αστυνομικός, όταν 
πριν από περίπου δέκα χρόνια η 
αναλογία ήταν 1:240 στη χώρα μας. 
Παραπλήσιες αναλογίες συναντάμε 
στην Ισπανία, την Τσεχία, την Κύπρο 
και την Πορτογαλία, ενώ σε άλλες 
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
οι αστυνομικοί σε σχέση με τον 
πληθυσμό είναι πολλοί λιγότεροι. 
Στη Βρετανία είναι ένας για κάθε 
361 πολίτες, στη Γαλλία ένας για 
κάθε 258 πολίτες και στη Γερμανία 
ένας για 328 πολίτες. Ακόμα και σε 

χώρες που θεωρούνται αστυνομικά 
κράτη όπως είναι η Τουρκία, ένας 
αστυνομικός αντιστοιχεί σε 219 
πολίτες. 
Τι σημαίνουν όλα αυτά; Ότι 
το υπουργείο Προστασίας του 
Πολίτη και κυρίως το Αρχηγείο, 
οφείλουν να εκπονήσουν άμεσα 
ορθολογικά σχέδια αξιοποίησης 
της αστυνομικής δύναμης, προ-
γραμματίζοντας και την ανα-
διάρθρωση των αστυνομικών 
υπηρεσιών, όπως χρόνια τώρα 
ζητάμε. 
Σύμφωνα λοιπόν με την Διεύθυνση 
Αστυνομικού Προσωπικού την 
1/1/2010 η δύναμη εμφάνιζε την 
εξής εικόνα: 5.660 αξιωματικοί, 
45.012 χαμηλόβαθμοι, 4.796 ειδι-
κοί φρουροί και 512 συνοριακοί 
φύλακες. Στο τέλος του 2010 εκτι-
μάται ότι θα απολυθούν περίπου 
3.500 αστυνομικοί, όλων των βαθ-
μών, αλλά θα προσληφθούν 900 
δόκιμοι αστυφύλακες, 100 δόκιμοι 
υπαστυνόμοι και 500 ειδικοί φρουροί, 
με επακόλουθο να διαμορφωθεί η 
δύναμη στους 53.980. Για το επόμενο 
έτος 2011, καταβάλλεται προσπάθεια 
η δύναμη να διαμορφωθεί στους 
54.630 (νέες απολύσεις, αλλά και 

νέες προσλήψεις).

Αξίζει επίσης να ληφθούν υπ’ 

όψιν και τα εξής στοιχεία: το 2007 

υπηρετούσαν κατά το Αρχηγείο, 

52.879, το 2008 53.761 και το 2009 

53.863 αστυνομικοί.
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Είμαστε 55.980!

Αδιαβάθμητη η Σχολή Αστυφυλάκων
Στα χέρια της Ηγεσίας 

η τύχη της Σχολής Αστυφυλάκων

Η απογραφή έδειξε ότι η ΕΛ.ΑΣ. είναι μια από τις πολυπληθέστερες 
αστυνομίες. Χρεοκόπησε η πολιτική αστυνόμευσης και λαμβάνει επείγοντα 
χαρακτήρα η αναδιάρθρωση των υπηρεσιών όσο και η σωστή αξιοποίηση 

του ένστολου προσωπικού

Υπερώριμο το αίτημα της ΠΟΑΣΥ για ουσιαστική εκπαιδευτική μεταρρύθμιση

Την πλήρη αποτυχία των μοντέλων αστυνόμευσης που 
ακολουθήθηκαν τα τελευταία χρόνια στη χώρα μας μαρτυρούν 
τα αποκαλυπτικά στοιχεία που παρουσιάζει σήμερα η «Νέα 
Αστυνομία». 

 Greece
 Austria
 Belgium
 Poland
 Bulgaria
 Portugal
 Norway
 Croatia
 Cyprus
 Czech Republic
 United Kingdom
 Denmark
 Finland
 France
 Estonia
 Netherlands
 Germany
 Hungary
 Iceland
 Ireland
 Romania
 Slovakia
 Switzerland
 Italy
 Slovenia
 Latvia
 Liechtenstein
 Lithuania
 Luxembourg
 Spain
 Sweden
 Malta
 South Africa
 Turkey
 United States
 Israel

56,000
27,000
39,000
99,000
61,170
48,000
8,200
20,000
4,711
46,000
166,000
11,000
8,300
242,000
3,200
55,000
250,000
29,000
690
13,000
45,000
14,000
17,000
324,000
7,900
9,600
96
11,000
1,450
210,000
17,000
1,750
150,982
326,000
836,787
28,000

2010
2006
2006
2006
2010
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2009
2006
2006
2006
2009
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2006
2010
2006
2004
2008

200
308
274
385
480
219
573
220
230
227
361
501
633
258
419
300
328
348
463
326
480
386
453
185
253
238
368
305
310
220
541
234
316
219
350
250

ΧΩΡΕΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΚΟΙ ΕΤΟΣ ΑΝΑΛΟΓΙΑ

Από τον υπουργό Προστασίας του 
Πολίτη κ. Χρήστο Παπουτσή 
και τον υφυπουργό κ. Μανώλη 

Όθωνα εξαρτάται αν θα αναγνωρισθεί 
η Σχολή Αστυφυλάκων ως ακαδημαϊκή 
σχολή με επίπεδο τεχνολογικής 
εκπαίδευσης.
Η ΠΟΑΣΥ με αφορμή τις ερωτήσεις 
των βουλευτών επανέφερε το θέμα 
στην πολιτική ηγεσία, καταγγέλλοντας 
ότι «η  σκόπιμη καθήλωση της Σχολής 
Αστυφυλάκων στη βαθμίδα της δευ-
τεροβάθμιας εκπαίδευσης, επίπεδο στο 
οποίο υποχρεώθηκαν να καταγραφούν 
οι απόφοιτοί της κατά τη σχετική δια-
δικασία της Ενιαίας Αρχής Πληρωμών, 
επιβεβαιώνει ανεπιφύλακτα τη δημόσια 
εκφρασμένη θέση μας ότι αν δεν εκ-
δηλωθεί βούληση για να συντελεστεί 
η ανατροπή παρωχημένων αντιλήψεων 
και νοοτροπίας στον τρόπο διοίκησης 
και λειτουργίας του Σώ-
ματος, οι καθημερινές 
κάθε μορφής αρνητικές 
συνέπειες από την ανα-
χρονιστική εμμονή, θα 
οδηγούν συνεχώς στη 
διάβρωση του θεσμικού 
μας ρόλου και σε διάρρηξη 
της εμπιστοσύνης της 
κοινωνίας απέναντί μας». 
Η ΠΟΑΣΥ τονίζει επίσης 
ότι «παρά τα σημαντικά 

θεσμικά βήματα, απόρροια των αγώνων 
του συνδικαλιστικού μας κινήματος για 
τον εκσυγχρονισμό και την ποιοτι-κή 
αναβάθμιση του αστυνομικού προ-
σωπικού, μέσω των πανελληνίων εξε-
τάσεων ως αδιάβλητης  διαδικασίας ει-
σαγωγής στην αστυνομία, ουδέποτε το 
υπηρεσιακό κατεστημένο αποδέχθηκε 
ενσυνείδητα την προσπάθεια κοινωνι-
κοποίησης της αστυνομίας και την 
αναβάθμιση της εκπαίδευσής της με 
τη συνδρομή της πανεπιστημιακής 
κοινότητας». Χαρακτηριστικό παρά-
δειγμα αποτελεί το γεγονός ότι για να 
αναγνωρισθεί ως Παραγωγική η Σχολή 
Αστυφυλάκων, πέρασαν 12 ολόκληρα 
χρόνια. 
Το εκπαιδευτικό δε πρόγραμμα που 
επιτρέπει στους δόκιμους αστυφύλακες  
να κάνουν πρακτική εκπαίδευση ως 
κανονικοί αστυνομικοί και μάλιστα 

χωρίς να αμείβονται (από τα πέντε 
«εξάμηνα», σχεδόν τα τέσσερα εί-ναι 
στο πεζοδρόμιο), επιβεβαιώνει επίσης το 
αδιέξοδο της υφιστάμενης κατάστασης.
Η Ομοσπονδία, αφού αναφέρει ότι 
η Σχολή Αστυφυλάκων είναι, ουσια-
στικά, αδιαβάθμητη και δεν αντιστοιχεί 
σε κάποια βαθμίδα του επίσημου εκ-
παιδευτικού συστήματος και ειδικότερα 
στην κατηγορία Τ.Ε. , καθότι το πτυχίο 
της δεν έχει αναγνωριστεί με σχετική 
νομοθετική ή κανονιστική πράξη ως 
ισότιμο ή αντίστοιχο με εκείνο των 
Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυμά-
των (Τ.Ε.Ι.), καλεί την ηγεσία να 
προωθήσει άμεσα την απαιτούμενη 
ρύθμιση για να πάψει να θεωρείται 
αδιαβάθμητη η σχολή και να αρθεί η 
αδικία που υφίστανται σήμερα χιλιάδες 
συνά-δελφοί μας.
Η απαράδεκτη σημερινή κατάσταση οδηγεί 

εξάλλου και στην μη ανα-
γνώριση των πτυχίων των 
αποφοίτων της Σχολής 
εφόσον θέλουν να πα-
ρακολουθήσουν αντίστοι-
χα ή συναφή Τμήματα 
Πανεπιστημίου, ενώ 
ουδέν αντίκρισμα έχει σε 
υπηρεσιακό επίπεδο η 
κατοχή πτυχίων άλλων 
ιδρυμάτων.

Ο κ. Αυγενάκης Ο κ. Ανατολάκης

Η ΣΜΥ έχει χαρακτηριστεί ανώτερη 
στρατιωτική σχολή από το 2001

Η στάση της πολιτείας είναι ακατανόητη και για έναν άλλο λόγο. Οι 
Σχολές Μονίμων Υπαξιωματικών (ΣΜΥ) ανήκουν από το 2001 (Νόμος 
2913/2001, ΦΕΚ 102) στην ανώτερη βαθμίδα Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης. 
«Όσοι δε αποφοίτησαν από αυτές θεωρούνται απόφοιτοι Ανώτερων 
Στρατιωτικών Σχολών, εφόσον κέκτηντο πριν από την εισαγωγή τους σε 
αυτές, απολυτήριο Λυκείου ή εξαταξίου Γυμνασίου και εισήλθαν σε αυτές 
κατόπιν εξετάσεων», όπως αναφέρεται στο άρθρο  19 παρ. 5 του Ν. 
2913/2001.



Αρραγές 
μέτωπο 
κατά 
της βίας
Μεγάλη απήχηση είχε  
η Ημερίδα 
της ΠΟΑΣΥ για  
τον εξοστρακισμό 
της βίας από τη ζωή μας

Με τη δέσμευση εκ μέρους της 
Ομοσπονδίας μας ότι θα συνεχιστεί 
πιο αποφασιστικά ο αγώνα για την 

αντιμετώπιση των φαινομένων βίας στην 
ελληνική κοινωνία, πραγματοποιήθηκε  
στην Αθήνα η ημερίδα με θέμα «Όχι στη βία 
απ’ όπου κι αν προέρχεται». 
Τόσο στην πρώτη συνεδρία με αντικείμενο 
«τη βία ως κοινωνικό φαινόμενο»,  όσο 
και στη δεύτερη, όπου παρουσιάστηκαν αναλυτικά οι πτυχές της 
βίας στα γήπεδα, αναπτύχθηκε γόνιμος προβληματισμός για τα 
αίτια της βίας και τις επιπτώσεις της στην ελληνική κοινωνία.
Η Ομοσπονδία δεσμεύεται να επαναλάβει τη διοργάνωση 
ανάλογων ημερίδων σε επαρχιακές πόλεις και παράλληλα να 
πραγματοποιήσει ειδική ημερίδα στην Αθήνα, με αντικείμενο τις 
«Αστυνομικές Επιχειρήσεις». 
 Ως Ομοσπονδία, αγωνιζόμαστε για την εξάλειψη των φαινομένων 
της βίας και καταθέτουμε τον προβληματισμό μας για την 
αναγκαιότητα δημιουργίας ενός ανοικτού κινήματος οπαδών  
της μη βίας. 
Χαιρετισμούς απηύθυναν ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη 
κ. Χρήστος ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ, ο υφυπουργός Πολιτισμού και Τουρισμού 
κ. Γεώργιος ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ, ο Αρχηγός της Ελληνικής Αστυνομίας 
Αντιστράτηγος κ. Ελευθέριος ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ, ο βουλευτής της Νέας 
Δημοκρατίας κ. Αναστάσιος ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ, ο βουλευτής του ΚΚΕ 
κ. Σπύρος ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ, εκ μέρους του Συνασπισμού της 
Ριζοσπαστικής Αριστεράς ο κ. Κώστας ΗΣΥΧΟΣ, το μέλος της Ε.Ε. 
της ΑΔΕΔΥ κ. Ηλίας ΔΟΛΓΥΡΑΣ και ο εκπρόσωπος της Γιουροκόπ 
κ. Μαουρίσιο ΜΟΓΙΑ, Ισπανός συνάδελφος.  
Τις εργασίες παρακολούθησαν επίσης, ο Υπαρχηγός της Ελληνικής 
Αστυνομίας κ. Ιωάννης ΡΑΧΩΒΙΤΣΑΣ, ο Γενικός Αστυνομικός 
Διευθυντής Αττικής κ. Γρηγόριος ΜΠΑΛΑΚΟΣ, ο Πρόεδρος της 
ΠΟΑΞΙΑ κ. Δημήτρης ΓΕΩΡΓΑΤΖΗΣ, ο Γ.Γ. της ΠΟΑΞΙΑ κ. Ιωάννης 
ΚΑΤΣΙΑΜΑΚΑΣ, ο πρόεδρος της ΠΟΕΥΠΣ κ. Γιώργος ΠΗΛΙΟΥΡΑΣ, 
ο πρόεδρος της ΕΑΠΣ κ. Φίλιππος ΠΑΝΤΕΛΕΑΚΟΣ, ο σύμβουλος του 
Υπουργού Πολιτισμού και Τουρισμού κ. ΒΑΣΙΛΑΚΗΣ, ο πρόεδρος 
της Διεθνούς Ένωσης Αστυνομικών κ. Γεώργιος ΚΑΤΣΑΡΟΠΟΥΛΟΣ, 
ο Γ.Γ. της Ένωσης Αποστράτων Αξιωματικών πρώην Αστυνομίας 
Πόλεων κ. Δημήτρης ΓΙΑΝΝΕΛΑΚΗΣ, ο πρώην πρόεδρος της ΑΕΚ 
κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ, άλλοι εκπρόσωποι φορέων και αντιπροσωπείες 
Δοκίμων Αξιωματικών της ΕΛ.ΑΣ. και της Διεύθυνσης Αστυνομικών 
Επιχειρήσεων Αττικής.
Χαιρετισμό απέστειλαν ο Γενικός Γραμματέας του ΠΑΣΟΚ 
κ. Μιχάλης ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ και ο επίτιμος πρόεδρος της ΠΟΑΣΥ 
κ. Δημήτρης ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ. 
Η Ομοσπονδία ευχαριστεί τους δυο συντονιστές των εργασιών 
κ.κ. Σεραφείμ ΦΥΝΤΑΝΙΔΗ, δημοσιογράφο και Νίκο ΜΑΛΛΙΑΡΗ, 
αρθρογράφο, όσο και τους διακεκριμένους ομιλητές κ.κ. 
ΠΑΝΟΥΣΗ Γιάννη, καθηγητή Εγκληματολογίας, Διονύση ΓΟΥΣΕΤΗ, 
αρθρογράφο και μέλος Διεθνούς Αμνηστίας, Αστυνομικό Διευθυντή  
Δημήτριο  ΛΟΓΟ, Ευάγγελο  ΧΑΪΝΑ, καθηγητή, Θανάση  ΜΑΧΑΙΡΑ,  
υπεύθυνο ασφαλείας της Super League, Παύλο ΓΕΡΑΚΑΡΗ, 
πρόεδρο  Πανελλήνιου Συνδέσμου Αθλητικών Συντακτών και 
Γιάννη ΤΣΑΧΙΛΙΔΗ, εκπαιδευτή διαιτητών της UEFA.
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Η ΠΟΑΣΥ θα συνεχίσει να αγωνίζεται, όχι απλώς καταδικάζοντας 
φραστικά τη βία απ’ όπου κι αν αυτή προέρχεται, αλλά 
ενισχύοντας και αναδεικνύοντας το αθέατο, πλην όμως υπαρκτό 
στην κοινωνία, ανέκφραστο σε ένα βαθμό, «ανθρώπινο ποτάμι» 
κατά της βίας. Για το σκοπό αυτό θα επαναληφθούν ανάλογες 
Ημερίδες και σε περιφερειακό επίπεδο.

Αυτό τόνισε ο πρόεδρος της ΠΟΑΣΥ Χρήστος Φωτόπουλος 
μιλώντας στην Ημερίδα κατά της βίας, σημειώνοντας ότι 
η Ομοσπονδία αναζητά συμμάχους στην κοινωνία  για 

την εξάλειψη της βίας, αν και γνωρίζει πολύ καλά πόσο δύσκολο 
είναι αυτό το εγχείρημα. «Γνωρίζουμε ότι δεν ζούμε σε κοινωνία 
αγγέλων και η οικονομική κρίση που έχει ξεσπάσει τελευταία στη 
χώρα μας, ωθεί ολοένα και περισσότερα στρώματα στην εξαθλίωση, 
λειτουργώντας ως ωρολογιακή βόμβα στα θεμέλια της κοινωνίας. 
Η κοινωνική συνοχή απειλείται, το φάντασμα της τρομοκρατίας 
επανεμφανίστηκε και η αστυνομία για άλλη μια φορά καλείται μάλλον 
ως «από μηχανής Θεός», να δώσει λύσεις σε ζητήματα μείζονος 
πολιτικής σημασίας», πρόσθεσε, αναφέροντας ως παράδειγμα το 
επεισόδιο με την επέμβαση των ΜΑΤ κάτω από τον Ιερό Βράχο της 
Ακρόπολης. Έθεσε δε το  ερώτημα «έως πότε θα γίνονται τα ίδια 
λάθη, οι ίδιες αστάθμητες ενέργειες άλλοτε από τη μια και άλλοτε 
από την άλλη πλευρά. Εμείς, ως εκπρόσωποι των αστυνομικών, δεν 
δεχόμαστε αδιαμαρτύρητα να χρησιμοποιούνται οι εργαζόμενοι 
Έλληνες Αστυνομικοί ως το «μακρύ χέρι» της εκάστοτε εξουσίας», 
τόνισε.
Στη συνέχεια αναφέρθηκε στο βίντεο που προβλήθηκε στην Ημερίδα 
για τη βίαιη διάλυσης της συγκέντρωσης που πραγματοποιούσαμε 
ειρηνικά έξω από το Υπουργείο Οικονομικών το 2003, τονίζοντας 
ότι θα μπορούσαμε να είχαμε προβάλλει κάποιο άλλο από τα 
«χιλιάδες άλλα στιγμιότυπα βίαιης συμπεριφοράς με πρωταγωνιστές 
από πολλές πλευρές και κυρίως στιγμιότυπα καταγεγραμμένα 
από πολλές οπτικές γωνίες. Διότι τα αίτια της βίας, όπως όλοι 
γνωρίζουμε, ποικίλουν. Είναι προσωπικά, κοινωνικά, οικονομικά, 
πρωτίστως πολιτικά,  και γι’ αυτό άλλωστε προκαλούν πάντοτε και 
έντονες συζητήσεις, ιδίως στο κεφάλαιο της διαχείρισης και της 
αντιμετώπισής τους». 
Και επειδή κάποιοι υποστηρίζουν ότι η ΠΟΑΣΥ άρχισε να καταδικάζει 
τη βία όταν πια και οι ίδιοι γευτήκαμε ως διαδηλωτές τα δακρυγόνα 
και βιώσαμε πόσο άδικο είναι να καταστέλλεται η διαμαρτυρία σου, 
ενώ διεκδικείς το δίκιο σου, ο κ. Φωτόπουλος αναφέρθηκε στην 
πάγια θέση της Ομοσπονδίας μας για το ιερό δικαίωμα κάθε πολίτη 
να διεκδικεί το δίκιο του ειρηνικά και δημοκρατικά, προκρίνοντας 
πάντα το διάλογο με την πολιτεία, ως το μόνο ελπιδοφόρο και 
πολιτισμένο μέσο επίλυσης των όποιων αιτημάτων του.
 Και αφού παρέθεσε αναλυτικά τις κυριότερες πρωτοβουλίες της 
ΠΟΑΣΥ για την ενεργοποίηση των συναδέλφων, τόνισε ότι «η 
Πολιτεία αντιμετωπίζει με αποσπασματικά μέτρα τα θέματα που 
μας απασχολούν σήμερα, με αποτέλεσμα πολλές φορές η νόμιμη 
αντιβία, που εκφράζεται με τη δική μας συμμετοχή σαν μηχανισμού 
καταστολής, να έχει εντελώς αντίθετα από τα επιδιωκόμενα 
αποτελέσματα.
Η ΠΟΑΣΥ, όπως τόνισε στη συνέχεια, έχει ζητήσει ουσιαστικά την 
επανίδρυση της αστυνομίας, αφού βεβαίως απαντήσει πρακτικά 
η Πολιτεία στο ερώτημα «τι αστυνομία θέλουμε;». Έχει επίσης 
ζητήσει να συσταθεί διακομματική επιτροπή η οποία θα καθορίζει 
και θα ελέγχει τη λειτουργία της ΕΛ.ΑΣ., διεκδικεί συνδικαλιστική 
συμμετοχή στα υπηρεσιακά συμβούλια και στα κέντρα λήψης 
αποφάσεων που μας αφορούν, κλπ. 

Αναζητούμε     συμμάχους για να οδηγήσουμε
Αναδείχθηκε η αξία των πρωτοβουλιών 
της ΠΟΑΣΥ για μια σύγχρονη και 
δημοκρατική Ελληνική Αστυνομία. Με 
διάλογο και όχι με βίαια μέσα, επιλύονται 
τα προβλήματα στις δημοκρατικές 
κοινωνίες, τόνισε ο Χρήστος Φωτόπουλος

τη βία στην    απομόνωση

«Οφείλουμε ως Ελληνική Αστυνομία, 
ως οργανωμένη Πολιτεία, να 
δώσουμε καταλυτική απάντηση είτε σε 

όσους επιβουλεύονται τη δημόσια τάξη και ασφάλεια 
του τόπου, είτε σε όσους ενεργούν μεθοδευμένα 
για να απαξιώνουν το ρόλο των αστυνομικών 
και της αστυνομίας», τόνισε ο κ. Φωτόπουλος, 
καταδικάζοντας και κάθε κρούσμα αστυνομικής βίας 
και αυθαιρεσίας. 
«Λέμε ΟΧΙ στους ανεκπαίδευτους και στους 
ασυνείδητους υπαλλήλους, τυφλά όργανα της 
εκάστοτε εξουσίας και απορρίπτουμε μετά 
βδελυγμίας λογικές και συμπεριφορές των «ράμπο». 
Εξάλλου, είναι νωπές οι μνήμες μας από τα τραγικά 
γεγονότα του 2008, μετά τη δολοφονία του Αλέξη 
Γρηγορόπουλου, και τις δολοφονικές επιθέσεις 
που δέχθηκαν συνάδελφοί μας από τις σκοτεινές 
δυνάμεις της ανωμαλίας, όπως αυτής στο Α.Τ. 
Αγίας Παρασκευής πέρυσι στις 27 Οκτωβρίου», 
συμπλήρωσε για να αναφέρει στη συνέχεια τις 
προτάσεις της Ομοσπονδίας προς την τότε Ηγεσία 
της ΕΛ.ΑΣ., που στόχευαν στην καλλιέργεια καλών 
σχέσεων με την ελληνική κοινωνία.
Η ΠΟΑΣΥ, μεταξύ άλλων, είχε ζητήσει να γίνει από την 
ίδια την αστυνομία επιμνημόσυνη δέηση για το χαμό 
του νεαρού μαθητή και να εκδοθεί Ημερήσια Διαταγή 
από τον τότε Αρχηγό με ένα βροντερό μήνυμα: 
«Ποτέ πια!». Επίσης, ζητούσε να γίνουν ομιλίες σε 
σχολεία από διοικητές αστυνομικών τμημάτων, 
σε όλη την Ελλάδα, επισκέψεις συνδικαλιστών και 
διακεκριμένων προσωπικοτήτων στις Σχολές της 
ΕΛ.ΑΣ., καθιέρωση διαλέξεων για το συνδικαλισμό 
και την ιστορία του εργατικού κινήματος, να 
διανεμηθούν εισιτήρια στους δόκιμους αστυνομικούς 
για να παρακολουθήσουν κινηματογραφικές ταινίες 
που στηλιτεύουν την αστυνομική αυθαιρεσία και την 
έλλειψη σεβασμού προς τους πολίτες, να τυπωθούν 
ειδικές αφίσες για όλες τις αστυνομικές υπηρεσίες με 
θέμα τη διαφθορά και το σεβασμό των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων, και βέβαια ζητούσε να αναλάβει 
επιτέλους πρωτοβουλίες το υπουργείο και το 
αρχηγείο ώστε να αρχίσει ο διάλογος με τα πολιτικά 
κόμματα και την επιστημονική κοινότητα, με στόχο να 
καταλήξουμε σε ένα διαχρονικό πλαίσιο λειτουργίας, 
σεβαστό από όλους.

Λέμε όχι 
στους «ράμπο»
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Οι μεγάλες αλλαγές, 
που προτείνονται 

από την Ομοσπονδία μας 
χρόνια τώρα, μέρος των 
οποίων υπάρχει και στο 
προεκλογικό πρόγραμμα 
της Κυβέρνησης, όπως 
είναι ο εκσυγχρονισμός 
και εκδημοκρατισμός 
της εκπαίδευσης 
των αστυνομικών, 
το Ινστιτούτο 
αντεγκληματικής 
πολιτικής, η αλλαγή 
τρόπου επιλογής 
Ηγεσίας, η ριζική 
αλλαγή της διοικητικής 
δομής, η αναβάθμιση 
της υλικοτεχνικής υποδομής, 
η απελευθέρωση δυνάμεων 
από ξένα έργα, κλπ, θα πρέπει 
να δρομολογηθούν άμεσα με 
συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα 
υλοποίησης και κυρίως με τη 
συνδρομή επιστημονικών φορέων 
και προσωπικοτήτων εγνωσμένου 
κύρους. 

Για τις Αστυνομικές Επιχειρήσεις η επόμενη Ημερίδα

H Ομοσπονδία προανήγγειλε ήδη ότι η επόμενη ημερίδα μας 
θα αφιερωθεί ειδικά στο κεφάλαιο Αστυνομικές Επιχειρήσεις, όχι τόσο 
για να αναδείξουμε το επιχειρησιακό σκέλος, αλλά για να ασχοληθούμε 

με τα προβλήματα και τις επιπτώσεις που έχει αυτή 
η υπηρεσιακή λειτουργία στο αστυνομικό προσωπικό, ειδικότερα αυτών 

των Υποδιευθύνσεων Μέτρων Τάξης και Αποκατάστασης της Τάξης. 

Αναζητούμε     συμμάχους για να οδηγήσουμε
τη βία στην    απομόνωση

Στην ιστορική φυσιογνωμία του Μαχάτμα Γκάντι, του 
μεγάλου Ινδού ηγέτη και εμπνευστή της μεθόδου της 
παθητικής αντίστασης, της αντίστασης, χωρίς τη χρήση 
βίας που νίκησε τελικά ακόμα και τους πανίσχυρους 
ξένους δυνάστες του Ινδικού λαού, αναφέρθηκε ο 
πρόεδρος της ΠΟΑΣΥ.

«Αυτός ο μεγάλος στοχαστής και πολιτικός, 
είχε πει ότι η θεωρία του, της μη βίας, έχει 

τις ρίζες της περισσότερο στο χριστιανισμό, παρά 
στον ινδουισμό. Μάλιστα, από τα κείμενα που τον 
επηρέασαν περισσότερο, έχει αναφέρει την «Επί του 
Όρους Ομιλία» του Ιησού Χριστού, ένα κείμενο 
που αργότερα θα καθόριζε την έκφραση μεγάλου 
μέρους της δυτικής φιλοσοφικής σκέψης. Είμαστε ως Έλληνες, Χριστιανοί Ορθόδοξοι, 
ορκιζόμαστε στο Ιερό Ευαγγέλιο, αλλά απέχουμε πολύ από το να εφαρμόσουμε στην 
πράξη διακηρυγμένες αλήθειες και πιστεύω. 
Καταθέτω αυτές τις σκέψεις, θέλοντας να τονίσω ότι αν πράγματι επιδιώκουμε τον 
εξοστρακισμό της βίας από τη ζωή μας, μπορούμε να βρούμε το δρόμο που πρέπει να 
ακολουθούμε ως δημοκρατικοί άνθρωποι, όταν αναμετριόμαστε με τις σύγχρονες απειλές 
και προκλήσεις, έτσι όπως αυτές αναφύονται στην καθημερινότητά μας, σε πείσμα της 
παγκοσμιοποίησης, αλλά και της εγχώριας οικονομικής κρίσης, όπως προανέφερα.
Είναι καιρός, ως αστυνομικοί, χωρίς να παραβλέπουμε το αντιφατικό της υπόθεσης, να 
μιλήσουμε ανοικτά για το κίνημα των οπαδών της μη βίας και σε πείσμα των καιρών, 
να προβληματιστούμε αν ένα τέτοιο κίνημα, μπορεί να επιφέρει συντριπτικά χτυπήματα 
στον αντίπαλο, όποιος κι αν είναι αυτός, όσο ισχυρός κι αν είναι αυτός. Αν, δηλαδή, το 
κοινωνικό φαινόμενο της βίας, αν όχι σε όλες, τουλάχιστον στις περισσότερες εκφάνσεις 
του, μπορεί να «θεραπευτεί» με συγκεκριμένες πρακτικές, μέσα από ένα παλλαϊκό κίνημα 
μη βίας. 

Το «οξυγόνο»
Αν το όραμα αυτό ξεφύγει από το τραπέζι των κλειστών συζητήσεων και προσλάβει 
ευρύτερες διαστάσεις, θα ομιλούμε για μια θετικότατη εξέλιξη που θα προϋπέθετε βέβαια 
την απαγκίστρωση από τον αστερισμό της αποχαύνωσης και της υποκουλτούρας. Θα 
είχε ως αφετηρία την αφύπνιση των πολιτών, την ενεργητική συμμετοχή στα κοινά, τη 
συστράτευση, τέλος, στον αγώνα για ένα καλύτερο αύριο, χωρίς προκαταλήψεις για το 
μέλλον, με την αξιοποίηση της παγκόσμιας γνώσης και φυσικά όλων των νέων δυνατοτήτων 
της τεχνολογίας και των συστημάτων μαζικής επικοινωνίας και ενημέρωσης. 
Μια τέτοια εξέλιξη, φυσικά, θα στερούσε το «οξυγόνο» από τους οπαδούς της βίας, θα 
άφηνε άνεργους τους εμπόρους του τρόμου, ενώ θα λύτρωνε τον πολίτη και τον ένστολο 
από τους κινδύνους που τον απειλούν καθημερινά, αλλά και συνολικά την κοινωνία από τα 
δεινά της βίας, είτε ομιλούμε για ατομική, οικογενειακή, κοινωνική, ρατσιστική, διοικητική, 
ψυχολογική, είτε για τις πιο οργανωμένες της μορφές, όπως είναι η αθλητική, η πολιτική, η 
τρομοκρατική, η κρατική, η αστυνομική βία  κλπ», τόνισε ο Χρήστος Φωτόπουλος.

O εκπρόσωπος της Εurocop κ. Μαουρίσιο Μόγια (πρώτος από δεξιά) χαιρε-
τίζοντας τις εργασίες ανέπτυξε τις πρωτοβουλίες που παίρνει η Συνομοσπονδία, 

αναφέροντας μεταξύ άλλων ότι οργανώθηκε στην Μαδρίτη ένα σεμινάριο για την 
αντιμετώπιση της βίας κατά των αστυνομικών, ενώ προγραμματίζεται καμπάνια 
έτσι ώστε να αφυπνιστούν κυβερνήσεις, τα ΜΜΕ και οι κοινωνικές ομάδες. 
Επίσης, σκοπός είναι να θεσπιστεί μία ημέρα στην οποία θα δίνεται σημασία, 
δεν θα γιορτάζεται, αλλά θα δίνεται σημασία στο φαινόμενο της βίας κατά των 
αστυνομικών.  Όπως γιορτάζεται η ημέρα για το Αλτσχάιμερς, η ημέρα για την 
φτώχεια.
«Το μότο της Eurocop είναι «Προστάτεψε αυτούς που σε προστατεύουν», πρόσθεσε, 
καλώντας τις κυβερνήσεις να μην αντιμετωπίζουν τους αστυνομικούς ως απλούς 
πυροσβέστες, σαν άτομα που σβήνουμε την φωτιά, αλλά ως γενναίους Αθηναίους 
οι οποίοι υπερασπιζόμαστε το πιο ιερό της ταυτότητάς της, την ελευθερία. Γιατί 
χωρίς ασφάλεια δεν υπάρχει ελευθερία», τόνισε.

Το πρόγραμμα 
του ΠΑΣΟΚ

«Προστάτεψε αυτούς 
που σε προστατεύουν»

Παλλαϊκή καταδίκη της βίας 
μέσα από ένα κίνημα  
οπαδών της μη βίας
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«Είναι δυνατόν να πιστεύουμε ότι η Αστυνομία δεν είναι μέρος της δημοκρατίας;»
Ο καθηγητής εγκληματολογίας διαλύει μύθους και προσεγγίζει την αδιάκριτη και ασύμμετρη βία από μια άλλη σκοπιά

Η Αστυνομία, χωρίς 
να το καταλάβει, 
αποαστυνομικοποιείται. Χάνει τα 
χαρακτηριστικά, τα πολύ κακά 
του παρελθόντος, και αποκτά 
χαρακτηριστικά υπερεθνικής 
λειτουργίας, έξω και από 
την λειτουργία του κράτους, 
προειδοποιεί ο Γιάννης Πανούσης

Ο κ. Πανούσης, τόνισε ότι δεν είναι λύση 
ο νόμος του Λιντς, αλλά η αναγνώριση 
του θεσμικού ρόλου της αστυνομίας, 

ενώ μιλώντας για το πρόβλημα της «σπασμένης 
κοινωνικής συνοχής», είπε ότι είναι το μεγάλο 
ζητούμενο μετά την οικονομική κρίση. «Να μη 
σπάσει και η κοινωνία, ανεξάρτητα ποιος φταίει 
για την οικονομική κρίση, μην αρχίσουμε να 
τρώμε ο ένας τον άλλον. Γιατί; Διότι και το έγκλημα 
και η βία, εμπεριέχουν ένα στοιχείο που είναι η 
αμφισβήτηση των βασικών αξιών της συνοχής μας. 
Σ’ αυτή τη χώρα εγκληματούμε και ασκούμε βία με 
αίσθηση δικαίου, ότι δικαιούμαστε να το κάνουμε 
ως ατομική αντίσταση, κατά του καπιταλισμού, του 
ιμπεριαλισμού, του πλαϊνού μας, του οποιουδήποτε. 
Αυτό αν δεν το σταματήσουμε, σε ένα νέο πολιτικό 
και κοινωνικό συμβόλαιο, μπορεί να κάνουμε 
χιλιάδες συνέδρια, δεν θα γίνει τίποτα. 
Άρα λοιπόν, πρέπει να συζητήσουμε σοβαρά, τι 
συμβαίνει ακριβώς, μέσα στην παγκοσμιοποίηση 
του εγκλήματος. Τι αλλάζει, τι έχει αλλάξει και τι 
πρόκειται να αλλάξει. Την παλιά, εσωτερική, να 
την πούμε, εγκληματικότητα, περίπου την ελέγχει η 

Αστυνομία. Ενδοοικογενειακή βία, ενδοσχολική, 
η βία του δρόμου, περίπου, όπως γινόταν πάντα. 
Το ζήτημα είναι, μπορεί η Αστυνομία να ελέγξει 
τις εταιρείες του εγκλήματος, τις πολυεθνικές; 
Που είναι εγκληματική επένδυση, και που δεν 
μπορεί να λειτουργήσει, να είμαστε ξεκάθαροι 
σ’ αυτό, χωρίς πολιτική  διαφθορά. Δεν υπάρχει 
οργανωμένο έγκλημα χωρίς πολιτική διαφθορά.  
Δεν περνάει, δεν μπορεί να περάσει. Ακόμα και 
γι’ αυτούς που θεωρούν ότι θα έπρεπε να έχουμε 
μία μεταναστευτική πολιτική, να τους βάλουμε 
σε πλοία και σε τρένα και να τους διώξουμε,  
το λέω σχηματικά, πρέπει να καταλάβουν ότι 
οι μαφίες δεν φεύγουνε με τρένα και με πλοία. 
Είναι εταιρείες πολυεθνικού χαρακτήρα, είναι 
κερδοσκοπικού χαρακτήρα, επενδύουν κατ’ αρχήν 
στο εγκληματικό φαινόμενο και μετά επενδύουν 
σε νόμιμες δραστηριότητες. Άρα, εκεί έχουμε να 
κάνουμε με business, που εμπεριέχουν μέσα στην 
λειτουργία τους την παράνομη δράση. Έχουμε 
έναν ενδημικό χαρακτήρα δηλαδή των εγκλημάτων 
κέρδους, σε παγκοσμιοποιημένο επίπεδο».

Δυσοίωνες προβλέψεις
Μιλώντας για τη διαφθορά, τόνισε ότι στην 
Ελλάδα πέρασε ως δημοκρατική κουλτούρα, 

εκδημοκρατίστηκε η διαφθορά, ο διεφθαρμένος 
είναι και τιμημένος σ’ αυτή τη χώρα. Όλα αυτά 
δημιουργούν συνθήκες βίας, τόνισε, προβλέποντας 
ότι μελλοντικά θα εκδηλωθούν και στη χώρα μας 
«παράλογες ανθρωποκτονίες με προκαταλήψεις, 
με εκδικητικά στοιχεία ατομικά, πιθανόν και 
εγκλήματα μίσους. Θα έχουμε ομαδικές κατά 
συρροήν δολοφονίες, πολυκτονίες. Δεν έχουμε 
συμμορίες ανηλίκων, αλλά προσέξτε, τους λείπει 
ο αρχηγός και μπορεί να φτιαχτεί. Συμμορίες 
ανηλίκων, με την εγκληματολογική έννοια, πάει 
να πει ότι είναι συμμορίες, μαφία. Με κώδικα 
τιμής, με δικιά τους διάλεκτο, με πίτα εγκληματική 
συγκεκριμένη, με διεθνείς διασυνδέσεις κλπ. 
Έχουμε ομαδοποιήσεις, αλλά δεν έχουμε ακόμα 
συμμορίες, που στο εξωτερικό είναι γύρω – γύρω 
από τις παραγκουπόλεις. Και εκεί, σ’ αυτούς τους 
χώρους, γεννιούνται οι αντιαξίες. Οι αντιαξίες! 
Παιδί μου, θα πας κάτω στην πόλη, να κλέψεις, 
να ληστέψεις;  Τους αξίζει να τους ληστέψεις, να 
τους σκοτώσεις. Και τι έγινε; Αυτό είναι αντιαξία. 
Το να ληστέψω διότι θέλω να κάνω κάτι, ξέροντας 
ότι τιμωρείται και να την γλιτώσω, είναι άλλο 
πράγμα. Να ληστέψω ως δικαίωμα είναι άλλο 
πράγμα. Αυτό να προσέξουμε. Την συλλογική 
δηλαδή εκτροπή, μιας ομάδας που ζει σε νεκρές 
ζώνες αποκλήρων, που θεωρείται γι’ αυτούς  

πολλές φορές, προπολιτική πράξη. Δεν πάμε 
στην επανάσταση, πάμε μέσα από προπολιτικές 
ενέργειες, να αλλάξουμε τα πράγματα στο πολιτικό 
σύστημα.
Έτσι  λοιπόν, σε συνθήκες αστάθειας και ανομίας, 
κυοφορείται ένα έγκλημα, το οποίο επενδύεται 
και από ένα minimum επιβίωσης. Ξέρετε πάρα 
πολύ καλά, ότι όταν ο μετανάστης, στις πρώτες 
τουλάχιστον περιόδους, δεν εύρισκε προστασία 
από το ελληνικό κράτος – και από την ελληνική 
κοινωνία-  μία άλλη δοξολόγηση είναι η περιβόητη 
τοπική κοινωνία, εξ ίσου ρατσιστική, με τα πρώτα 
βήματα του φοβικού ελληνικού κράτους. Όταν 
λοιπόν το ελληνικό κράτος αδιαφορούσε ή τον 
εκμεταλλευόταν, πού πήγε να βρει στήριξη; 
Στη Μαφία. Αν ήθελε λοιπόν να χρηματιστεί ο 
υπάλληλος για να του υπογράψει ή να του φτιάξει 
μία αίτηση, ή τίποτε άλλο, πήγαινε στη Μαφία 
και λυνόταν το πρόβλημα. Γιατί η Μαφία έχει και 
κοινωνικό ρόλο που παίζει, να ξέρετε, και το έχετε 
δει στην Ιταλία και αλλού».
Με ενδιαφέρον μίλησε και για το φαινόμενο να 
ξεσπάσει ο πόλεμος μεταξύ φτωχών, ενώ για 
την τρομοκρατία τόνισε ότι έχει πάρει μία άλλη 
μορφή που δεν είναι πολιτική τρομοκρατία, αλλά 
εγκληματική δράση από στρατολογημένα παιδιά, 
των οποίων δοξολογήσαμε την όποια βία. «Δεν 
είναι τα περάσματα στην βία τόσο απότομα, όπως 
φαντάζεστε. Έχουν στάδια. Αυτός ο οποίος θεωρεί 
ότι ατιμωρητί μπορεί να σπάσει όλα τα παράθυρα 
του κόσμου, στο δεύτερο στάδιο ατιμωρητί θα 
σπάσει και το κοσμηματοπωλείο, στο τρίτο στάδιο 
θα πάει και λίγο παραπέρα. Αυτά έχουν συμβεί 
στην Ελληνική κοινωνία, και κάνουμε λάθος αν 
δεν τα βλέπουμε. Άρα, η πολιτική απάντηση στην 
τρομοκρατία και στα άλλα, είναι να ξαναπάρει 
η πολιτική στα χέρια της το ζήτημα. Δεν μπορεί 

«Είναι άλλο πράγμα η θεσμική βία και 
άλλο πράγμα η πολιτική βία, είναι 
άλλο πράγμα η αθλητική βία, είναι 

άλλο πράγμα ο ανταγωνισμός με μορφή βίας. 
Στην Ελλάδα λέμε ότι όλα είναι βία, άρα τελικά 
τίποτα δεν είναι βία, και σκεφτόμαστε ότι αφού 
όλα επιτρέπονται, όλα συγχωνεύονται, όλα 
πιθανόν και παραγράφονται, έχει ο καθένας 
το δικαίωμα να ασκεί ατομική βία, υπό την 
κάλυψη της αντίστασης. Στην Ελλάδα αντί 
να έχουμε ένα κράτος 10 -11 εκατ. πολιτών, 
έχουμε 10-11 εκατ. δικαιώματα ατομικά, ο 
καθένας έχει το δίκιο του. Άρα, πριν απ’ όλα, 
θα πρέπει να συζητήσουμε για ένα αυτονόητο, 
το οποίο καμιά φορά το κρύβουμε και πίσω 
από την λέξη πρόληψη, την οποία ακούμε 
πολύ συχνά, και πρέπει να σας πω ότι ξέρετε, 
η πρόληψη δεν είναι μία ευχή, «να γίνετε όλοι 
καλοί». Η πρόληψη εμπεριέχει ένα στοιχείο, 
θέλετε να το πείτε καταστολής, καταπίεσης, 
μια γραμμή οριοθέτησης. Δεν μπορεί να 
συζητάμε για την βία, αν δεν συμφωνήσουμε 
ότι η ελευθερία, η δημοκρατία και η κοινωνία, 

έχουν όρια. Σ’ αυτή τη χώρα, το πρόβλημά 
μας είναι ότι δεν μπορούμε να βάλουμε όρια. 
Ο καθένας νοεί ως βία την βία του άλλου και 
εννοεί ως δικαίωμά του την προσωπική του 
αυθαιρεσία. Και μάλιστα, καμιά φορά και ως 
αριστερό του δικαίωμα. Άρα λοιπόν, πρέπει να 
ξεκα-θαρίσουμε λίγο τα πράγματα. Ας βάλουμε 
όπου θέλουμε την γραμμή, όπου νομίζουμε 
στο πολιτικό, κοινωνικό και υλικό επίπεδο 
πολιτισμικό, ότι πρέπει να μπει η γραμμή, την 
οποία θα τηρήσουμε όμως». 
Ο κ. Πανούσης αναφερόμενος στον Δεκέμβρη 
του 2008,  είπε ότι ήταν ένας τρισυπόστατος 
Δεκέμβρης, αλλά θέλουμε να μιλάμε για την 
μία πλευρά. Είναι άλλα δύο πράγματα που 
συνέβησαν. Συνέβη ένα πλιάτσικο ανθρώπων 
απόκληρων κλπ. που βρήκαν την ευκαιρία 
όχι να εγκληματήσουν ή να σκοτώσουν, αλλά 
να κάνουν πλιάτσικο, και συνέβη και μία 
υποκατάσταση του κράτους, από τον δεύτερο 
φορέα άσκησης εξουσίας, που είναι το 
οργανωμένο έγκλημα. Ξέρετε κάτι; Αν φύγει το 
κράτος από τη μέση, αυτός που θα έρθει δεν θα 

είναι ο λαός με γαρύφαλλα, που θα τραγουδάει 
Θεοδωράκη. Θα είναι η δεύτερη οργανωμένη 
δύναμη, που με πέντε τηλεφωνήματα γεμίζει τις 
πλατείες, που είναι το οργανωμένο έγκλημα, 
συνεργαζόμενο ή μη συνεργαζόμενο με την 
τρομοκρατία και με οτιδήποτε άλλο», τόνισε.
«Άρα λοιπόν, ακόμα και την εποχή εκείνη, 
περίπου καθαγιάσαμε την βία, περίπου 
δοξολογήσαμε την βία. Σας θυμίζω τι λεγόταν 
τότε, από τους διανοούμενους αυτής της 
χώρας. Που ένα χρόνο μετά δεν τολμούν να 
πουν τίποτε, ότι κάνανε λάθος. Δεν τολμάει 
κανένας να σηκωθεί να πει ότι δεν ήταν 
κοινωνική επανάσταση. Ήταν βέβαια, και 
σωστά, και σωστά, επαναλαμβάνω για να μην 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ

παρεξηγούμαι, μια εξέγερση της νεολαίας, 
ένας θυμός, μια δυσφορία, μια διαφωνία, ως 
εκεί πάμε καλά. Όλα τα άλλα τα ξεχάσαμε. 

Κουλτούρα διαφθοράς

Είναι δυνατόν να πιστεύουμε π.χ. σ’ αυτή τη 
χώρα – και είμαι ο τελευταίος που θα γίνω 
απολογητής της Αστυνομίας- ότι η Αστυνομία 
δεν είναι μέρος της δημοκρατίας; Ε τι είναι 
μέρος της δημοκρατίας, η ιδιωτική αστυνομία; 
Η αυτοδικία; Τολμάει κανείς να μιλήσει έτσι 
σήμερα,  στην ελληνική κοινωνία; Να πει ότι 
ο αστυνόμος είναι ο προστάτης  του φτωχού. 

«Δεν υπάρχει κοινωνία χωρίς βία μέσα στην ιστορία. Τι συμβαίνει όμως σήμερα, 
τι κάνει την διαφορά; Την διαφορά την κάνει το γεγονός ότι έχουμε μία αδιάκριτη 
και ασύμμετρη βία, μία υπερβολική βία, που δεν χρειαζόταν. Κάποιον μπορείς να 
τον σκοτώσεις με μία σφαίρα και τον σκοτώνεις με 15. Άρα, κάτι συμβαίνει, πέρα 
από την έκφραση προσωπικών, συλλογικών, εθνικών, οικονομικών και λοιπών 
συμφερόντων», τόνισε ο καθηγητής κ. Γιάννης Πανούσης με το χειμαρρώδη λόγο 
του για να σημειώσει ότι είμαστε πάρα πολύ ασαφείς και αόριστοι, όταν θέλουμε να 
μιλήσουμε για την βία.

Παράλογες ανθρωποκτονίες
κατά συρροήν δολοφονίες 

συμμορίες και μαφίες 
γεννούν οι αντιαξίες
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να γίνει αλλιώς. Η ελευθερία, η ασφάλεια και 
η δικαιοσύνη, ως αξίες και ως δημόσια και 
κοινωνικά αγαθά. Πάνε στην ίδια πορεία, είναι 
ενιαίο και αδιάσπαστο τρίπτυχο. Αυτό που συνέχεια 
λέμε σ’ αυτή τη χώρα αν η μία πάει από δω και 
η άλλη από κει, είναι λάθος. Μαζί θα πηγαίνουν. 
Δεν μπορεί να πάς υπέρ της ελευθερίας και κατά 
της ασφάλειας, υπέρ της δικαιοσύνης και κατά της 
ελευθερίας, δεν γίνονται αυτά.
Νομίζω ότι θα πάμε σε μία κοινωνική αυταρχία, 
που θα καταλήξει σε δολιοφθορά. Δολιοφθορά 
θεσμών και ανθρώπων και λειτουργιών. Και έχω 
την εντύπωση ότι οι διασυνδέσεις της εθνικής, 
διεθνικής εγκληματικότητας και τρομοκρατίας, 
είναι πολύ έντονες, και γι’ αυτό νομίζω ότι η 
«κάθαρση» πρέπει να αρχίσει στο πολιτικό επίπεδο, 
εκεί όπου εκκολάπτεται η διαφθορά, η διαπλοκή 
και οι διασυνδέσεις. Δεν θα γίνει η κάθαρση 
απευθείας σε μία Μαφία, είναι λάθος. 
Πρέπει να καταλάβουμε ότι η ανασφάλεια 
δεν είναι κάποιο επιχείρημα για να ζούμε 
μέσα σε θωρακισμένες πόρτες, θωρακισμένες 
πόλεις, μη μιλώντας ο ένας στον άλλον, με μία 
σεκιουριτομανία και να χαλάσει η ποιότητα 
της ζωής μας και της δημοκρατίας. Σε κάθε 
περίπτωση στον δρόμο θα βρούμε τη λύση, δεν 
θα την βρούμε στα σπίτια μας, σε κάθε περίπτωση. 
Άρα, πρέπει να φτιάξουμε ένα δίκτυο προστασίας 
κοινωνικής, τοπικής, μεταξύ μας. Και δεν λέω 
αυτοδικίας. Πρέπει να συζητήσουμε με τα media, 
δηλαδή μέχρι ποια ποσότητα θεαματοποιημένου 
εγκλήματος μπορούμε να αντέξουμε, για να 
μην αλληλοφαγωθούμε, αλληλοπληγωθούμε. 
Έχουμε λοιπόν μία αόρατη τρομοκρατία, έχουμε 
ένα οργανωμένο έγκλημα ως λειτουργία ενός 
καπιταλιστικού συστήματος, έχουμε μία αδυναμία 
να ορίσουμε ποιο είναι το κοινό αγαθό αυτής 

«Είναι δυνατόν να πιστεύουμε ότι η Αστυνομία δεν είναι μέρος της δημοκρατίας;»
Ο καθηγητής εγκληματολογίας διαλύει μύθους και προσεγγίζει την αδιάκριτη και ασύμμετρη βία από μια άλλη σκοπιά

ΔΙΟΝΥΣΗΣ ΓΟΥΣΕΤΗΣ
Οι προσδοκίες των 

πολιτών από την 
αστυνομία αυξάνουν

Το θέμα «αστυνομική βία» αναπτύχθηκε από τον αρθρογράφο της Καθημερινής 
κ. Διονύση Γουσέτη, ο οποίος τόνισε ότι αν εξαιρέσει κανείς τις περιπτώσεις 

νόμιμης άμυνας, η αστυνομική βία είναι η μόνη νόμιμη βία. 

Βέβαια, έχουμε τον επίορκο, και βέβαια έχουμε 
τον βίαιο και πρέπει να το δούμε αυτό. Αλλά 
το βλέπουμε και στους πανεπιστημιακούς, 
και στους γιατρούς, και στους δικαστές, τα 
βλέπουμε τα συστήματα της διαφθοράς. Η 
διαφθορά κουλτούρα είναι στην Ελλάδα, 
δεν είναι ο κακός που διαφθείρει. Είναι η 

κουλτούρα της 
δ ι α φ θ ο ρ ά ς . 
Όμως, κανείς 
δεν τόλμησε 
να πει ότι ο 
φτωχός χωρίς 
αστυνόμο τι θα 
κάνει ακριβώς; 
Δεν μπορεί 

να προσλάβει Group4, δεν μπορεί να πάρει 
θωρακισμένης Mercedes, δεν μπορεί να τα 
κάνει όλα αυτά. Δεν τολμούμε να το πούμε.
Έχουμε λοιπόν βρει κάποιες ετικέτες, 
κάποιες ρετσέτες, γενικές. Η οικονομική 
κρίση φέρνει βία, από πού βγαίνει αυτό; Σε 
ποια έρευνα επιστημονική έχει αποδειχθεί 
ότι υπάρχει ευθεία σχέση,  όχι ότι υπάρχει 
έκρηξη, ανάμεσα στην οικονομική κρίση 
και στην βία. Ποια βία; Την βία των από 
πάνω; Την βία δηλαδή που μπορεί να έχει 
στοιχεία οικονομικής εγκληματικότητας; Την 
βία από κάτω, την βία της επιβίωσης; Ποια 
βία είναι ακριβώς; Και όταν είχαμε ανθηρά 
οικονομικά και στη χώρα μας, δεν είχαμε βία; 
Η δημοκρατία δηλαδή που γεννήθηκε στην 
Ευρώπη, γεννήθηκε στην Αμερική, γεννήθηκε 
σε συνθήκες ύφεσης;  
Άρα λοιπόν, πρέπει πριν απ’ όλα να 
συζητήσουμε λίγο σε βάθος και σε διάρκεια 
και απομυθοποιητικά και αρκετά πέρα από τα 
ιδεολογήματα, που ξεκινάνε στην Ελλάδα από 
την τραυματική της ιστορία, από τον Εμφύλιο 
και μετά, γιατί πραγματικά μιλάμε λίγο στην 
ελληνική κοινωνία με όρους εμφύλιου. Αν 
δώσουμε μεγάλο θάρρος στον αστυνόμο, 
θα έχουμε αστυνομοκρατία και θα έχουμε 
χαφιέδες, που θα δείχνουν τον πλαϊνό. 
Όπως είδατε και ακούσατε στις ειδήσεις, 
σήμερα ο καθένας δείχνει τον πλαϊνό του, τον 
γείτονά του δείχνει με τα της φορολογίας κλπ. 
Έχουμε φτιάξει ο καθένας μέσα μας έναν 
μικρό χαφιέ».

της κοινωνίας για να ασχοληθούμε όλοι μ’ αυτό, 
και  δεν ψάχνουμε την συναίνεση. Γενικώς δεν 
ψάχνουμε την συναίνεση».

Η παγκοσμιοποίηση
Τέλος μιλώντας για την Αστυνομία έθεσε το 
ερώτημα αν η Αστυνομία μπορεί να επιφορτιστεί, 
πέρα από τον κοινωνικό έλεγχο και με την εδραίωση 
της δημοκρατικής νομιμότητας, αυτονόητα, αλλά 
και της εξασφάλισης της κοινωνικής συνοχής.  
Μπορεί η Αστυνομία, ως κοινωνική λειτουργία, 
αλλά και ως θεσμική λειτουργία, να στοχεύει 
στην προστασία και την ρύθμιση της κοινωνικής 
τάξης, στον χώρο της άσκησης των δικαιωμάτων; 
Μπορεί; Αυτή η δημιουργία και διατήρηση 
του συστήματος ασφάλειας, πολλές φορές 
αισθάνεται ο αστυνομικός ότι δεν είναι συμβατή 
με την προστασία των ατομικών δικαιωμάτων των 
πολιτών. 
Έτσι λοιπόν, η δημόσια τάξη, ως ειρήνη όλων των 
έννομων αγαθών, και όχι κάποιου ξεχωριστού και 
συγκεκριμένου, δεν ταυτίζεται με την κατάχρηση 
της ποινικής καταστολής, τον εκφοβισμό, την 
χειραγώγηση, τον έλεγχο των αντιφρονούντων. Η 
Αστυνομία της μηδενικής ανοχής, του ρατσισμού 
και της επιλεκτικής παρέμβασης, αλλά και ο 
ηθικός κώδικας αξιών των αστυνομικών, αυτό που 
λέμε αστυνομική κουλτούρα, χρησιμοποιήθηκαν 
από την εξουσία στο παρελθόν, δεν έχουν 
καμία θέση σήμερα. Ούτε με ταύτιση πολιτικών 
κομμάτων, ούτε με απολυταρχικά καθεστώτα. Δεν 
μπορεί από φύλακας της κοινωνίας ο αστυνόμος, 
να γίνει σιδηρούς βραχίων του κράτους. Και όχι 
του κράτους. Δεν είναι καν του κράτους, είναι 
παγκοσμιοποιημένων μορφωμάτων καταπίεσης 
και καταστολής, οι οποίοι αναζητούν νέους 

εχθρούς. Η Αστυνομία, χωρίς να το καταλάβει, 
αποαστυνομικοποιείται. Χάνει τα χαρακτηριστικά 
τα πολύ κακά του παρελθόντος, και αποκτά 
χαρακτηριστικά υπερεθνικής λειτουργίας, έξω και 
από την λειτουργία του κράτους. 
Άρα λοιπόν, η αποδυνάμωση του εθνικού κράτους 
μοιάζει να έχει ως συνέπεια την αδυναμία μίας 
άσκησης  αποτελεσματικής πολιτειακής εξουσίας 

και δημόσιας τάξης και η σύγχυση ή κατάργηση 
της διάκρισης εσωτερικός – εξωτερικός εχθρός, 
θα μας δημιουργήσει πάρα πολλά προβλήματα 
και στον τρόπο λειτουργίας της Αστυνομίας, διότι 
χωρίς ένα minimum πολιτικής δημοκρατίας και 
ένα maximum  κοινωνικής συναίνεσης, δεν μπορεί 
να λειτουργήσει τίποτα. Αυτό ας είναι το μήνυμα 
που μπορεί να βγει από την ημερίδα».

Τη νομιμότητά της τη στηρίζει, όπως είπε, στο 
ότι πολιτικός προϊστάμενος της αστυνομίας 

είναι η δημοκρατικά εκλεγμένη κυβέρνηση. Αν 
αυτή η ρήτρα του «δημοκρατικά εκλεγμένου» 
παύσει να ισχύει, τότε η αστυνομική βία χάνει 
τη νομιμότητά της. Στόχος αυτής της νόμιμης 
βίας είναι η τήρηση του νόμου εναντίον 
παραβατικών στοιχείων και η προστασία του 
πολίτη από αντικοινωνικά στοιχεία. Ο στόχος 
αυτός καθιστά την αστυνομία προστάτη και άρα 
φίλο του πολίτη.
Επίσης, τη νομιμότητά της χάνει η αστυνομική 
βία σε δυο ακόμα περιπτώσεις:
α. Να εκτραπεί από τον παραπάνω στόχο 
της. Να εκτραπεί σε πολιτική βία. Υπεύθυνη 
γι’ αυτό δεν είναι βέβαια η ίδια η αστυνομία, 
αλλά οι πολιτικοί της προϊστάμενοι, δηλαδή η 
κυβέρνηση. 
β. Κατά την άσκηση της νόμιμης (ή και της 
μη νόμιμης, δηλαδή της πολιτικής) βίας, να 
εκτραπεί από την αρχή της αναλογικότητας 
και να προβεί σε πράξεις που παραβιάζουν 
τα ανθρώπινα δικαιώματα και τη νομοθεσία. 
Εδώ η ευθύνη μοιράζεται μεταξύ αφ’ ενός των 
πολιτικών και των διοικητικών προϊσταμένων 
-που είναι υπεύθυνοι για την εκπαίδευση των 
αστυνομικών υπαλλήλων στα ανθρώπινα 
δικαιώματα και στις οδηγίες άσκησης της βίας- 
και αφ’ ετέρου στην προσωπική ευθύνη του 
κάθε αστυνομικού υπαλλήλου.

Καίρια ερωτήματα
Στη συνέχεια απάντησε στα ερωτήματα τι 
είναι η πολιτική αστυνομική βία και αν στην 

κοινωνία μας υπάρχει ηθικά αποδεκτή μορφή 
πολιτικής βίας, πώς ερμηνεύονται τα φαινόμενα 
πολιτικής βίας, που εσχάτως εμφανίζονται να 
εξαπλώνονται και έκλεισε την τοποθέτησή του με 
αναφορές στο φαινόμενο της ατιμωρησίας και 
στη βία που στρέφεται κατά των αστυνομικών. 
«Από την εποχή του Σωτήρη Πέτρουλα μέχρι 
τον Αλέξανδρο Γρηγορόπουλο, όποιος 
πολίτης σκοτώνεται, από προμελέτη ή από 
αμέλεια αστυνομικού, γίνεται ήρωας. Όμως 
οι αστυνομικοί έχουν κι αυτοί τα θύματά τους. 
Ο Διαμαντής Μαντζούνης και ο Γιώργος 
Βασιλάκης είναι τα πιο πρόσφατα θύματα. 
Γι’ αυτούς δεν κουνήθηκε φύλλο. Σχεδόν το 
ίδιο έγινε και για τους τρεις εργαζόμενους 
στην Μάρφιν στις 5 Μαΐου. Γιατί η αστυνομία 
δεν θεωρείται φίλος, αλλά μισητός εχθρός; Η 
απάντηση είναι ότι πρόκειται περί μύθου. Όλες 
οι δημοσκοπήσεις φέρουν τα αισθήματα των 
πολιτών προς την αστυνομία να είναι διχασμένα 
περίπου στη μέση. Την εντύπωση του μισητού 
εχθρού τη δίνουν τα ακραία στοιχεία και οι 
κινητοποιήσεις τους.
Γιατί όμως τα αισθήματα των πολιτών είναι 
διχασμένα; Διότι η εμπιστοσύνη γενικά απέναντι 
σε όλους τους θεσμούς βρίσκεται στο ναδίρ. 
Διότι οι θεσμοί -ανάμεσά τους η αστυνομία- 
διαψεύδουν συνεχώς τις προσδοκίες της 
κοινωνίας. Επειδή όμως η εμπιστοσύνη είναι 
πάντα συνυφασμένη με την ανασφάλεια που 
βιώνει το κοινωνικό σύνολο και επειδή η 
ανασφάλεια εντείνεται, οι προσδοκίες από την 
αστυνομία αυξάνουν. Ας φροντίσει να μην τις 
διαψεύσει».
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Αναφερόμενος στα αίτια 
και την αντιμετώπισή 
τους, τόνισε ότι «η άνοδος 

της βίας έχει βαθιές κοινωνικές 
ρίζες. Δεν είναι αστυνομικό 
θέμα. Η καταστολή δεν αρκεί για 
να ξεριζώσει τον φανατισμό, την 
τυφλή βία που ωθεί νέα παιδιά 
να επιτίθενται με μίσος εναντίον 
συνανθρώπων τους. Σήμερα 
έχουμε τη μοναδική ευκαιρία να 
προτάξουμε την κουλτούρα του 
διαλόγου αντί για την κουλτούρα 
της βίας. Όχι σε βιαιότητες, σε 
καταστροφές, σε σπασίματα, σε 
βία και μίσος. Η βία φέρνει βία. 
Όμως οι ιδέες είναι το καλύτερο 

αλεξίσφαιρο απέναντι στη βία.
Και δεν αναφέρομαι στο 
φαινόμενο του ξεσηκωμού των 
νέων. Δεν αναφέρομαι στην 
αγωνία και στην απελπισία των 
νέων με τα κομμένα φτερά, της 
γενιάς των 700 ευρώ. Αναφέρομαι 
στους 2.500-3.000, οι οποίοι 
επιχειρούν με τη δράση τους και 
τη βία να καταστρέφουν τις πόλεις 
μας και τη δυνατότητά μας να 
κυκλοφορούμε και να νιώθουμε 
ελεύθεροι. Δεν έχει σημασία 
αν είναι αναρχικοί, φασίστες 
ή φανατικοί χούλιγκανς μιας 
ομάδας. Η συμπεριφορά τους 
έχει τον ίδιο κοινό παρονομαστή, 

τον απολίτικο τραμπουκισμό με 
στόχο την εκτόνωση».
Όσον αφορά στην τρομοκρατία, 
τόνισε ότι «ο νέος κύκλος αίματος 
είναι πολύ πιο άγριος και πολύ 
πιο επικίνδυνος όχι μόνο για τις 
ανθρώπινες ζωές αλλά και για τη 
χώρα. Η σημερινή τρομοκρατία 
δεν είναι αποκομμένη από 
το κοινό έγκλημα, αλλά δρα 
σε συνεργασία με αυτό. 
Αντιλαμβανόμαστε όλοι το 
μέγεθος της δικτύωσης, αλλά 

και την επικινδυνότητα του 
φαινομένου».
Τέλος, για την αθλητική βία, 
είπε ότι «είναι φανερό ότι όλοι 
κρύβονται πίσω από το δάχτυλό 
τους. Οι ευθύνες για τη βία 
στα γήπεδα είναι διαχρονικές 
και μας αγγίζουν όλους. Όλοι 
γνωρίζουμε ότι στο σύγχρονο 
επαγγελματικό αθλητισμό υπο-
θάλπονται εξω-αθλητικές σκοπι-
μότητες.
Κάποιοι βολεύονται με το να 

υποδαυλίζουν τα πάθη, να κα-
ταργούν στην πράξη τις δεσ-
μεύσεις τους απέναντι στην Πο-
λιτεία και να βρίσκουν εύκολο 
άλλοθι στην δήθεν ανεπάρκεια 
της Αστυνομίας. Όσο τα γήπεδά 
μας θα μετατρέπονται σε αρένες 
βίας, η αποποίηση των ευθυνών 
από όλους τους αρμόδιους 
φορείς θα ισοδυναμεί με 
υποκρισία. Η αλήθεια είναι ότι η 
Αστυνομία είναι η τελευταία που 
έχει την ευθύνη».

Να προτάξουμε την κουλτούρα  
του διαλόγου αντί για την κουλτούρα της βίας

Το μήνυμα της μηδενικής ανοχής στην ανομία έστειλε ο Αρχηγός 
της Ελληνικής Αστυνομίας κ. Ελευθέριος Οικονόμου, τονίζοντας 
ότι «οι αστυνομικοί λένε όχι στη βία από όπου κι αν προέρχεται, 
είτε είναι αστυνομική είτε προέρχεται από διάφορες ομάδες». 
Η ανομία, όπως τόνισε, «πλήττει κυρίως τα φτωχά στρώματα, 
πλήττει το φτωχό πληθυσμό της χώρας, πλήττει την κοινωνική 
συνοχή της χώρας».

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ

«Οταν έβλεπα το βίντεο (σ.σ. 
εννοεί το βίντεο για τα γε-
γονότα του 2003), είπε ο 

υπουργός, «σκεφτόμουν ότι αυτή η εκ-
δήλωση γίνεται λίγα μέτρα από εκεί που 
σκοτώθηκε ο Πέτρουλας. Σκεφτόμουν 
επίσης ότι γίνεται σ’ έναν δρόμο όπου 
όλες οι μεγάλες λαϊκές κινητοποιήσεις 
περνούν από δω, έναν δρόμο που εγώ 
και πολλοί άλλοι περπατήσαμε πολλές 
φορές. Και αγωνιστήκαμε ακριβώς για 
το δικαίωμα και το δικό σας, της διαδή-
λωσης, της έκφρασης».
Ο υπουργός αναφέρθηκε στην αναγκαι-
ότητα περιφρούρησης των κινητοποι-
ήσεων από τους ίδιους τους εργαζόμε-
νους, για να εκμυστηρευτεί δημοσίως 
ότι κάποιες φορές στο παρελθόν οι ίδιοι 
οι διοργανωτές επεδίωκαν τη σύγκρου-
ση με την αστυνομία με στόχο την όξυν-
ση και την αντιπαράθεση. Ο υπουργός 
αποκάλυψε ότι υπήρχε απόφαση του 
κόμματός του κάποτε, όταν ήταν πρόε-
δρος της ΕΦΕΕ να συλληφθεί γιατί έπρε-
πε να οξυνθεί η αντιπαράθεση για την 
εποχή εκείνη, αλλά δεν συνελήφθη τελι-
κά γιατί τότε ο Αρχηγός της Αστυνομίας 
είχε δώσει εντολή «μην τυχόν και συλλά-
βετε τον Πρόεδρο της ΕΦΕΕ»…

Σήμερα, μιλώντας για τη βία ως υπουρ-
γός της Προστασίας του Πολίτη, χαρα-
κτήρισε παράδοξη την εποχή μας για να 
σταθεί ιδιαίτερα στο γεγονός ότι οι δεί-
κτες της εγκληματικότητας είναι χαμη-
λότεροι από ποτέ. «Ποτέ στο παρελθόν 
δεν βίωναν οι άνθρωποι τόσο ασφαλή 
αστικά περιβάλλοντα όσο σήμερα. Ποτέ 
στο παρελθόν δεν μπορούσαν οι άνθρω-
ποι να μετακινηθούν με τόση ασφάλεια 
όσο σήμερα», είπε. «Εντούτοις, αισθά-
νονται ολοένα και πιο ανασφαλείς, και 
αναμένουν από την  Αστυνομία σε πολ-
λές περιπτώσεις, να τους προστατεύσει 
από πολλούς και διαφορετικούς κινδύ-
νους».
Αναφερόμενος στο τραυματικό γεγονός 
για όλη την ελληνική κοινωνία και ιδιαίτε-
ρα την Ελληνική Αστυνομία, στην δολο-
φονία του Αλέξανδρου Γρηγορόπουλου, 
τόνισε ότι «η εκδήλωση βίας δημιουργεί 
μια αυτόνομη δυναμική. Ως τέτοια η βία 
είναι εξελίξιμη, άρα μεταλλάσσεται. Συ-
νεπώς ανάλογα με τις εξωτερικές συν-
θήκες, αλλά και τις εσωτερικές ανάγκες 
και σε ορισμένες περιπτώσεις και τις 
εσωτερικές παρορμήσεις των ανθρώ-
πων ή των ομάδων που συγκρούονται 
εκείνη τη στιγμή. Με αποτέλεσμα να 

καλλιεργείται εν μέρει και από τις δύο 
εμπλεκόμενες πλευρές. 
Οφείλουμε να ομολογήσουμε ότι, στο 
βαθμό που οι μεν διαμορφώνονται ως 
προς τους δε, καταλήγουν, θέλοντας και 
μη, να αυτοκαθορίζονται και να καθο-
ρίζουν τις αμοιβαίες ενέργειές τους ως 
προς την εικόνα και την δράση του θεω-
ρητικά αντιπάλου.
Η διαδικασία αυτή ενέχει, όμως, τον 
κίνδυνο της αμοιβαίας αλλοτρίωσης. 
Όπως ακριβώς κάποιοι έφηβοι χτίζουν 
την προσωπικότητά τους μέσα από 
την αντιπαράθεση με την Αστυνομία, 
λησμονώντας τελικά το αρχικό και εν-
δεχομένως νόμιμο αίτημά τους για τη 
βελτίωση των κοινωνικών σχέσεων, έτσι 
και κάποιοι Αστυνομικοί χτίζουν το δικό 
τους προφίλ μέσα από την αναμέτρηση 
με αυτούς που αμφισβητούν την εξου-
σία τους, λησμονώντας τελικά την απο-
στολή τους, που είναι η διασφάλιση της 
κοινωνικής ειρήνης. 
Σε αυτές τις περιπτώσεις η αμοιβαία 
αλλοτρίωση οδηγεί αναπόφευκτα σε 
φαύλο κύκλο: Η βία ριζοσπαστικοποι-
είται, γίνεται αυτοσκοπός, και όταν εκ-
δηλώνεται μπορεί να απορροφάται από 
κάποια ακραία πολιτικά στοιχεία, εν 
προκειμένω από το χώρο της Άκρας Δε-
ξιάς, παρασέρνοντας εν τέλει στην δίνη 
της όχι μόνο τους αρχικά εμπλεκόμενους 
δράστες, αλλά ένα ολοένα διευρυνόμενο 
κύκλο ατόμων, με κίνδυνο να επεκταθεί 

στην υπόλοιπη κοινωνία. 
Θεωρώντας ότι η τήρηση της Δημόσιας 
Τάξης και της ασφάλειας είναι, σε τελευ-
ταία ανάλυση, το μέσο για την επίτευξη 
της κοινωνικής συνοχής και της ειρήνης, 
η Ελληνική Αστυνομία οφείλει να κατα-
βάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια έτσι 
ώστε να αποφευχθεί η περαιτέρω κλι-
μάκωση της βίας απ’ όπου κι αν αυτή 
προέρχεται. Ως φύλακας των θεσμών 
και εγγυητής του Νόμου και του κρά-
τους δικαίου, η ΕΛ.ΑΣ. οφείλει να συμ-
βάλλει ενεργώς στην ειρήνευση της κοι-
νωνικής ζωής της χώρας μας, θέτοντας 
κατ’ αυτό το τρόπο τις βάσεις για ένα 
ουσιώδες και ασφαλές μέλλον».

Η βία οδηγεί στην αλλοτρίωση
Ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη επεσήμανε τον κίνδυνο επέκτασης στην κοινωνία της ακροδεξιάς βίας

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ

Στην αναγκαιότητα συλλογικής προσπάθειας για την αντιμετώπιση της βίας, από κοινού 
Κυβέρνησης, Πολιτείας, Βουλής, πολιτικών κομμάτων, Σωμάτων Ασφαλείας, οργανω-
μένων συνόλων και ενεργών πολιτών αναφέρθηκε ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη, 
συγχαίροντας την ΠΟΑΣΥ για την πρωτοβουλία της.



Ενα οικοδόμημα με τεράστια 
ακίνητη περιουσία που 
ξεπερνά σήμερα το 1 δισ, με 

τις εκατοντάδες κατά το παρελθόν 
εκατομμυρίων καταθέσεις, με τις 
σταθερές εισφορές στρατιωτικών 
και αστυνομικών  και με  το ελάχιστο 
λειτουργικό κόστος, κάποιοι 
κατάφεραν στην κυριολεξία να το 
χρεοκοπήσουν. Μαζί «χρεοκόπησε» 
και το ΒΕΟΑ. Το χρέος που βαρύνει 
το ΜΤΣ είναι 340 εκατομμύρια ευρώ 
(τα 152 εκ. ευρώ στο  υπουργείο 
Οικονομικών)  και το ερώτημα είναι 
πώς δημιουργήθηκε.
 Πολλά έχουν γραφεί για το ποιος 
ευθύνεται για την κατάντια του ΜΤΣ. 
Μια κατάντια γνωστή εδώ και χρόνια 
στην Ηγεσία του ΥΠΕΘΑ, αλλά και 
στις διορισμένες Διοικήσεις του 
Ταμείου. Τουλάχιστον από το 2007 
και μετά ήταν γνωστή η έλλειψη 
ρευστότητας που θα αντιμετώπιζε 
(Προέκυπτε άλλωστε και από την 
αναλογιστική μελέτη της εταιρείας 
DELOITTE, που η ίδια η διοίκηση 
του Ταμείου είχε παραγγέλλει αλλά 
αγνόησε επιδεικτικά). 
Με δημοσιεύματα στον Τύπο 
βασισμένα σε «διαρροές», με 
δηλώσεις της Διοίκησης του Ταμείου, 
επιχειρείται μια μεγάλη προσπάθεια 
να πειστεί η κοινή γνώμη ότι το 
σημερινό πρόβλημα ρευστότητας 
που υπάρχει, οφείλεται αποκλειστικά 
στην συμμετοχή των Αστυνομικών 
στο Ταμείο με προφανή σκοπό 
να επιτύχουν την έξωση των 
Αστυνομικών. Ευελπιστούν ότι έτσι θα 
επιτύχουν τον κρυφό τους πόθο, τον 
διαχωρισμό,  αποσιωπώντας όμως να 
μας πουν και να μας αιτιολογήσουν  
ότι: 
-το ταμείο ιδρύθηκε από την 
Χωροφυλακή και στην πορεία 
εντάχθηκαν σε αυτό οι Στρατιωτικοί 
που ανέλαβαν από 1939 και μέχρι 
σήμερα την αποκλειστική διαχείρισή 
του (από τα 8 μέλη ένας μόλις 
συνεχίζει να είναι απόστρατος 
Αστυνομικός). Λειτουργεί και 

λειτουργούσε κάτω από την εποπτεία 
του ΥΠΕΘΑ που διόριζε Διοικήσεις 
και επικύρωνε αποφάσεις,  χωρίς να 
απαιτούνταν καμία έγκριση από το 
Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων όπως συμβαίνει στα 
άλλα επικουρικά ταμεία. Θα πρέπει δε 
να σημειωθεί ότι παρότι η συντριπτική 
πλειοψηφία των Διοικήσεων ήταν οι 
Στρατιωτικοί και η εκάστοτε ηγεσία 
του ΥΔΤ είχε ρόλο παρατηρητή, η 
αναλογία του ποσοστού των μετόχων 
ήταν αντίστροφη (68% Αστυνομικοί – 
32% Στρατιωτικοί) και μέχρι το 2000 
που άλλαξε οριακά (1,5 προς 1) υπέρ 
των Στρατιωτικών μετά την ένταξη 
στο Ταμείο των ΕΠΟΠ. 
- με ένα  πρωτοφανές ιδιοκτησιακό 
σύνδρομο η Διοίκηση του Ταμείου 
αυθαίρετα ιδιοποιείται και διαχωρίζει 

τους κοινωνικούς πόρους του 
Ταμείου στους μετόχους ανάλογα 
με την προέλευσή τους, χωρίς να 
υπάρχει κανένας νόμος, εγκύκλιος  
ή απόφαση που να προβλέπει ότι 
οι κοινωνικοί πόροι κατανέμονται 
ανάλογα με την πηγή προέλευσής 
τους. 
- μέχρι πριν από λίγα χρόνια το Ταμείο 
ήταν άβατο για την Αστυνομία όχι 
μόνον για την Διοίκηση του Ταμείου, 
αλλά και για τον ετήσιο οικονομικό 
απολογισμό του. 
- με τι χρήματα δημιουργήθηκε 
μέσα στο ΜΤΣ ένα δεύτερο αμιγώς 
ανταποδοτικό Ταμείο για τους 
ένστολους του Στρατού Ξηράς 
(ΕΚΟΕΜΣ), το οποίο αν και παρείχε 
μέρισμα από την πρώτη στιγμή είναι 
απολύτως υγιές οικονομικά;
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Σ                ε συνέχεια των συντονισμένων 
ενεργειών της ΠΟΑΣΥ για την 
αποτροπή της κατάρρευσης 

του Μ.Τ.Σ., αντιπροσωπείες των 
Ομοσπονδιών ΠΟΑΣΥ, ΠΟΑΞΙΑ και 
της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Από-
στρατων Αξιωματικών Σωμάτων Ασ-
φαλείας, συναντήθηκαν με τον Πρό-
εδρο του Μ.Τ.Σ. Υποστράτηγο ε.α. κ. 
Σωτηρόπουλο Χαράλαμπο, πριν από 
την συνεδρίαση του Δ.Σ. του Ταμείου 
(25/10/10), κατά την οποία ως 
γνωστόν θα συζητείτο και η πρόταση 

για τη μη καταβολή του μερίσματος, 
καθ’ όλο το έτος 2011.
Ο Πρόεδρος του Ταμείου απο-
δέχθηκε το αίτημα για αναβολή της 
συνεδρίασης μέχρις ότου συζητηθούν 
διεξοδικά από τις αρμόδιες επιτροπές 
που θα συσταθούν τόσο από το 
Αρχηγείο της ΕΛ.ΑΣ. όσο και το Γ.Ε.Σ. 
τα αποτελέσματα της αναλογιστικής 
μελέτης που έχει παραγγελθεί από 
τις Ομοσπονδίες μας στον καθηγητή 
Πανεπιστημίου Αθηνών κ. Φράγκο 
Νικόλαο. Το προσχέδιο έχει ήδη 

παραδοθεί στον υπουργό Εθνικής 
Άμυνας κ. Ευάγγελο Βενιζέλο 
κατά τη συνάντηση που έγινε στη 
Θεσσαλονίκη, το Σάββατο 23/10/10.
Επίσης, ο κ. Σωτηρόπουλος γνωστο-
ποίησε ότι ο αναπληρωτής υπουργός 
Εθνικής Άμυνας κ. Μπεγλίτης, 
διαρκούσης της συνάντησης, σε 
τηλεφωνική επικοινωνία, τον 
ενημέρωσε ότι εντός των προσεχών 
ημερών θα καταβληθεί το μέρισμα 
του 4ου τριμήνου στους δικαιούχους 
του Μ.Τ.Σ., η καταβολή του οποίου ως 

γνωστόν έχει 
καθυστερήσει.
Ανάλογο αίτη-
μα αναβολής 
της συνεδρία-
σης είχε υπο-
βληθεί και στην 
πολιτική και 
φυσική ηγεσία 
της ΕΛ.ΑΣ., 
ενώ ο κ. Βενιζέλος εξέφρασε και τη 
δική του αγωνία για τη διάσωση του 
Μετοχικού Ταμείου Στρατού. Ζήτησε 

να τεθεί υπόψη του το τελικό κείμενο 
με τα συμπεράσματα της μελέτης και 
αποδέχθηκε το αίτημα για τη σύσταση 
της επιτροπής εμπειρογνωμόνων 
των Υπουργείων Εθνικής Αμύνης 
και Προστασίας του Πολίτη, 
διευρυμένης με τα Υπουργεία 
Οικονομικών και Απασχόλησης και 
Κοινωνικής Προστασίας. Επίσης 
έκανε αποδεκτό και το αίτημα για την 
ανασύνθεση του Δ.Σ. του Μ.Τ.Σ. ώστε 
να υπάρχει αναλογική εκπροσώπηση 
των μετόχων. 

Καίριες παρεμβάσεις 
για τη σωτηρία του ΜΤΣ

Μ.Τ.Σ. ΩΡΑ ΜΗΔΕΝ 

Απετράπη η μη καταβολή του μερίσματος και αρχίζει ουσιαστικός διάλογος για βιώσιμη λύση

Ας μιλήσουμε όμως για πέντε 
αλήθειες:
Αλήθεια 1η:  Κατά το παρελθόν με εν 
κρύπτω αποφάσεις οι Διοικήσεις του 
ΜΤΣ διένειμαν  μερίσματα σε πλήρη 
αναντιστοιχία με τις καταβληθείσες 
εισφορές. Οι αυξήσεις των μερισμάτων 
βασιζόταν αποκλειστικά σε εκτιμήσεις 
αύξησης των πόρων του αλλά και 
των εισφορών των μετόχων του, οι 
οποίες όμως δεν επαληθεύτηκαν. 
Ο βασικός μισθός των μετόχων 
παραμένει επί χρόνια καθηλωμένος 
με αποτέλεσμα να μην υπάρχει αύξηση 
του πόρου από τις εισφορές. Οι 
εκάστοτε ΥΠΕΘΑ νομιμοποίησαν τις 
αποφάσεις αύξησης του μερίσματος 
με υπουργικές αποφάσεις, αν και ήταν 
γνώστες για τα οικονομικά στοιχεία 
του προϋπολογισμού του και γνώριζαν 
ότι τα μεγέθη του δεν επέτρεπαν 
τέτοιες αυξήσεις και μάλιστα σε 
περιόδους που αντιμετώπιζε ίσως 
και οξύτερο πρόβλημα ρευστότητας. 
Χαρακτηριστικές είναι οι περιπτώσεις 
αύξησης του μερίσματος κατά 20% το 
1993, όταν την προηγούμενη χρονιά 
είχε επιχορηγηθεί από τον Δημόσιο 
«Κορβανά» με 5 δις δρχ., μέρος των 

οποίων διεκδικεί ακόμα και σήμερα. 
Η  αύξηση του μερίσματος κατά τα έτη 
2002 -2006 που ανήλθε στο 59%...
Αλήθεια 2η:  Υπό την προτροπή των 
πολιτικών ηγεσιών έγιναν επενδύσεις 
υψηλού ρίσκου, όπου χάθηκε και 
σημαντικός όγκος χρημάτων, ενώ 
το κράτος συνεχίζει να χρωστάει 
στο Ταμείο περίπου 37 εκατομμύρια 
ευρώ. 
Αλήθεια 3η: Οι περισσότερες 
εκμισθώσεις των ακινήτων του 
Ταμείου ( συνεχίζουν να υπάρχουν 
αρκετά αναξιοποίητα),  έχουν 
γίνει με προνομιακούς όρους για 
τους μισθωτές, δίνοντάς τους και 
τη δυνατότητα να ανανεώνουν 
μονομερώς τη σύμβαση εκμίσθωσης 
χωρίς ουσιαστική αναπροσαρμογή 
του ποσού του ενοικίου (εκτιμάται 
ότι χάθηκαν πάνω από 15 εκ. ευρώ 
από τη μη αναπροσαρμογή των 
μισθωμάτων). Χαρακτηριστική είναι 
η περίπτωση ακινήτου στο κέντρο της 
Αθήνας που ενοικιάστηκε έναντι 353 
χιλ. ευρώ το 2000 και από το 2015 
το μίσθωμα ανανεώνεται μονομερώς 

και διαμορφώνεται αν συνεχιστεί 
η σύμβαση  στα 26 εκ. ευρώ. Το δε 
τίμημα των 88 εκ. της εγγύησης δεν 
μπήκε στα αποθεματικά του Ταμείου, 
αλλά δόθηκε ως επιπλέον μέρισμα 
στους μετόχους του.   Εξάλλου οι 
πωλήσεις των ακινήτων που έγιναν 
την πενταετία 1995-2000 για την 
αντιμετώπιση του ελλείμματος, λένε 
οι γνωρίζοντας, δεν έγιναν με τιμές 
αγοράς. 
Αλήθεια 4η: Διατηρήθηκαν 
για πολλά χρόνια παθητικές  
επιχειρηματικές  δραστηριότητες. Πιο 
χαρακτηριστική περίπτωση είναι της 
ιδιοκτησίας της Γενικής Τράπεζας, 
που στοίχισε στο Ταμείο μόνον το ΄99 
για την στήριξη της μετοχής της πάνω 
από 250 εκατ. ευρώ. Ταυτόχρονα η 
εσπευσμένη πώληση της Τράπεζας 
σε συνδυασμό με την έλλειψη 
χρημάτων που θα διατίθεντο στην 
αύξηση του μετοχικού της κεφαλαίου 
μετά την ιδιωτικοποίηση της επέφερε  
ανυπολόγιστη απώλεια μελλοντικών 
εσόδων.  
Αλήθεια 5η:  Αν και οι Διοικήσεις 

γνώριζαν ότι το Ταμείο δεν είναι 
ασφαλιστικός φορέας (επικουρικό) 
και απουσιάζει η εργοδοτική 
εισφορά, δεν κινήθηκαν ποτέ 
προς την κατεύθυνση αυτή για να 
αυξήσουν τα έσοδα, αλλά παρέμειναν 
προσκολλημένες στα έσοδα από το 
ποσοστό που ελάμβανε το ταμείο 
από τα εξοπλιστικά προγράμματα, 
υπολογίζοντας ότι πάντα η χώρα μας 
θα έκανε προμήθειες «μαμούθ». 
Επίλογος: Γενναίες  αλλαγές  και 
μεταρρυθμίσεις στο Μετοχικό Ταμείο 
Στρατού, επιβάλλεται πλέον να γίνουν, 
διαφορετικά, όπως παραδέχθηκε και 
ο αναπληρωτής υπουργός Άμυνας 
κ. Μπεγλίτης, το 2011 δεν θα είναι 
σε θέση να δώσει μέρισμα στους 
περίπου 58.000 συνταξιούχους-μέλη 
του. Η ώρα μηδέν ουσιαστικά έφτασε. 
Πάντως εμείς οι Συνδικαλιστές δεν 
είμαστε διατεθειμένοι να αποδεχθούμε 
ή να συναινέσουμε να πληρώσουν την 
άστοχη διαχείριση, τις λανθασμένες 
αποφάσεις, την οικονομική κρίση του 
Ταμείου αυτοί που δεν ευθύνονται για 
την κατάσταση αυτή. 

Αντώνης Ζαχαριουδάκης
Γεώργιος Χατζηιωάννου

ΠΕΝΤΕ ΑΛΗΘΕΙΕΣ 

Απαντώντας σε σχετική επίκαιρη ερώτηση του βουλευτή του ΛΑ.Ο.Σ., κ. Θ. 
Πλεύρη, ο αναπληρωτής υπουργός Εθνικής Άμυνας, κ. Π. Μπεγλίτης, είπε 
πως αν δεν γίνει παρέμβαση άμεσα, το Μετοχικό Ταμείο Στρατού δεν θα 

είναι σε θέση να δώσει μέρισμα το 2011.
Εξειδίκευσε δε ότι πρέπει να υπάρξει μια μικρή αύξηση της εισφοράς όπως και μια 
μικρή στοχευμένη μείωση οριακά - με βάση ένα χρονοδιάγραμμα - του μερίσματος 
όπως και ρύθμιση του χρέους του Ταμείου προς το υπουργείο Οικονομικών.
«Δεν θα μείνουμε αδρανείς. Θα υπάρξει παρέμβαση ώστε το Ταμείο να δίνει μέρισμα, 
όχι για να μηδενίσουμε την δυνατότητα παροχής μερίσματος, αλλά για να μπορέσει 
μέσα από τον εξορθολογισμό της λειτουργίας του να έχει ισχυρή βιωσιμότητα έτσι 
ώστε στη συνέχεια να προχωρήσουμε στην πιο σημαντική μεταρρύθμιση που είναι 
η ενοποίηση των τριών μετοχικών ταμείων των κλάδων των Ενόπλων Δυνάμεων», 
τόνισε χαρακτηριστικά! (!!!!)

Σχεδιάζουν συγχώνευση

Ο κ. Βενιζέλος
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Ο βουλευτής έθετε το ερώτημα 
πώς είναι δυνατόν να 
αναζητούνται ευθύνες δεδο-

μένου ότι ο στόχος της πρακτικής 
εκπαίδευσης είναι μόνο η αποκόμιση 
των απαραίτητων θεωρητικών και 
εμπειρικών γνώσεων, όπως αυ-
τές περιγράφονται στις σχετικές 
διατάξεις και κανονισμούς της 
ΕΛ.ΑΣ. 
Αναφέρεται δε ειδικότερα στην 
διαταγή του Υπαρχηγού της 10-7-
2009, που εξειδικεύει τα καθήκοντα 
των δοκίμων, επισημαίνοντας ότι 

δύνανται να διατίθενται μόνο ως 
δεύτεροι σε εκτέλεση εσωτερικών 
υπηρεσιών και μόνο ως τρίτοι σε 
εκτέλεση εξωτερικών υπηρεσιών. 
Το Υπουργείο απάντησε (υφυπουρ-
γός κ. Σπύρος Βούγιας) ότι σύμ-
φωνα με τις απόψεις της αρμόδιας 
Υπηρεσίας μετά από συνδυαστική 
μελέτη της διαταγής του κ. Υπαρ-
χηγού και των διατάξεων των 
άρθρων 45 και 172 παρ. 2 του Π.Κ, 
προκύπτουν τα εξής:
α. Οι εμπλακέντες ποινικά και 
πειθαρχικά δόκιμοι αστυφύλακες, 

κατά το χρόνο που έλαβαν χώρα 
οι αναφερόμενες στην ερώτηση 
αποδράσεις, εκτελούσαν τα υπηρε-
σιακά τους καθήκοντα, μαζί με 
άλλον αστυνομικό και γι' αυτό 
σχηματίσθηκε (και) σε βάρος τους 
ποινική δικογραφία σύμφωνα με 
τα διαλαμβανόμενα στις ανωτέρω 
διατάξεις του Ποινικού Κώδικα, διότι, 
στην απόδραση από το Αστυνομικό 
Τμήμα Κολωνού, ο δόκιμος αστυφύ-
λακας είχε άμεση συμμετοχή (συνό-
δεψε τον κρατούμενο, απωθήθηκε 
βιαίως κλπ.), ενώ στην απόδραση 
από το Αστυνομικό Τμήμα Νέων 
Μουδανιών ήταν βοηθός αξιωμα-
τικού υπηρεσίας.
β. Στις προαναφερόμενες διατάξεις 
του Ποινικού Κώδικα, οι οποίες 
τυγχάνουν εφαρμογής στις αποδρά-
σεις, δεν προβλέπονται εξαιρέσεις 
για τους εμπλεκόμενους σ’ αυτές 

δοκίμους αστυφύλακες και έτσι νο-
μίμως σχηματίσθηκε (και) σε βάρος 
τους ποινική δικογραφία, για να 
αποφανθεί τελικά, για το αξιόποινο 
των πράξεών τους, η ποινική δικαι-
οσύνη.
Οι Ένορκες Διοικητικές Εξετάσεις 
(Ε.Δ.Ε.) διατάχθηκαν σε βάρος 
των εμπλακέντων αστυνομικών, 
για να διερευνηθούν ενδελεχώς οι 
κρινόμενες υποθέσεις τους και να 
καταλογισθούν, σε συντρέχουσα 
περίπτωση, ανάλογες πειθαρχικές 
ευθύνες, σε βάρος τους και κατά 
παντός άλλου υπαίτια εμπλεκομένου 
στις υποθέσεις αυτές αστυνομικού.
Συνακόλουθα των προαναφερο-
μένων, τεκμαίρεται ότι οι εμπλακέντες 
στις αποδράσεις αστυνομικοί θα 
αθωωθούν ποινικά, λόγω της επανα-
σύλληψης των αποδρασάντων, μετά 
από την πάροδο μιας και μόνο 

ημέρας από αυτήν (απόδρασής 
τους), καθόσον θα τύχει εφαρμογής 
η ευνοϊκή διάταξη του άρθρου 
172 παρ. 2 του Ποινικού Κώδικα, 
σύμφωνα με την οποία «ο υπόχρεος 
να φυλάξει εκείνον που απέδρασε 
μένει εντελώς ατιμώρητος, αν με 
δική του προσπάθεια συλληφθεί 
αυτός που απέδρασε μέσα σε 
δεκαπέντε ημέρες». 
Επίσης, ότι «για τους δόκιμους 
αστυφύλακες, θα ληφθεί υπόψη το 
γεγονός ότι τα ποινικά-πειθαρχικά 
τους παραπτώματα έλαβαν χώρα κατά 
το χρόνο που πραγματοποιούσαν 
την πρακτική τους εκπαίδευση και 
η όποια πειθαρχική τους ευθύνη θα 
αξιολογηθεί στα πλαίσια της Ε.Δ.Ε., 
αλλά και κατά την εκδίκαση αυτής, 
σύμφωνα με τα διαλαμβανόμενα 
στις σχετικές διατάξεις του π.δ. 
120/2008».

Ληστές πυροβόλησαν αστυνομικούς 
της ΔΙ.ΑΣ. στο Φάληρο

Καθοριστικός για όλους μας ο ρόλος του περιφερειάρχη 

Πυρ κατά αστυνομικών της Ομάδας ΔΙ.ΑΣ. άνοιξαν 
επικίνδυνοι κακοποιοί στην προσπάθειά τους να 
ξεφύγουν στο Παλαιό Φάληρο, αλλά ευτυχώς 

δεν τραυμάτισαν κανέναν. Οι συνάδελφοι εντόπισαν το 
κλεμμένο αυτοκίνητο που χρησιμοποιούσαν  και επιχεί-
ρησαν να τους συλλάβουν. Όταν οι αστυνομικοί πλησίασαν 
προς το αυτοκίνητο, οι δύο επιβαίνοντες βγήκαν έξω και 
άρχισαν να πυροβολούν εναντίον τους. Ακολούθησε 
καταδίωξη και ανταλλαγή πυροβολισμών, ενώ λίγο 
αργότερα συνελήφθη ο ένας εκ των δυο δραστών..
Όπως έγινε γνωστό, ήταν αλλοδαπός, καταδικασμένος 
για κλοπές και βρισκόταν εκτός φυλακής με άδεια που του 
είχε χορηγηθεί από το αρμόδιο συμβούλιο των Φυλακών 
Πάτρας.

Τα γραφεία των Ομοσπονδιών 
ΠΟΑΣΥ και ΠΟΑΞΙΑ επισκέ-
φτηκε με πρωτοβουλία του ο 

Καθηγητής Εργατικού Δικαίου στο 
Πανεπιστήμιο Αθηνών και υποψήφιος 
περιφερειάρχης στην Περιφέρεια 
Αττικής κ. Αλέξης Μητρόπουλος, 
προκειμένου να ενημερωθεί για τα 
προβλήματα που απασχολούν τους 
ένστολους.
 Από πλευράς μας, αφού τον 
ευχαριστήσαμε για το διαχρονικό 
ενδιαφέρον του για τα προβλήματα 
του Κλάδου μας, τονίσαμε ότι 

στο πρόσωπό του οι Έλληνες 
Αστυνομικοί βλέπουν ένα καλό 
φίλο - μόνιμο συμπαραστάτη στις 
νομικές διεκδικήσεις και στους 
συνδικαλιστικούς στους μας αγώνες, 
του ευχηθήκαμε ολόψυχα Καλή 
Επιτυχία στον όμορφο και δύσκολο 
αγώνα του. Οι Έλληνες Αστυνομικοί 
προσβλέπουν στην δικαίωση των 
επιλογών του δεδομένου ότι με το 
νέο θεσμικό πλαίσιο, ο ρόλος του 
περιφερειάρχη είναι καθοριστικός για 
όλους μας. 

Δόκιμοι αστυφύλακες, 
τα θύματα του συστήματος…

Η δήθεν πρακτική εκπαίδευση μετατρέπεται σε κανονική υπηρεσία και οδηγεί ορισμένες φορές τους δόκιμους στο «σκαμνί»  του 
κατηγορουμένου. Το υπουργείο διευκρινίζει ότι θα ελέγχονται και οι δόκιμοι παρά το γεγονός ότι κάνουν πρακτική εκπαίδευση. 

Θα αναζητούνται ποινικές και πειθαρχικές ευθύνες από τους δόκιμους 
αστυφύλακες, παρά το γεγονός ότι κάνουν την πρακτική τους 
εκπαίδευση, απαντά το υπουργείο Προστασίας του Πολίτη με αφορμή 
ερώτηση που υποβλήθηκε από τον βουλευτή Πειραιά του ΛΑ.Ο.Σ. κ. 
Γιώργο Ανατολάκη για τη δίωξη που υπέστησαν δόκιμοι αστυφύλακες 
όταν κρίθηκαν ένοχοι για αποδράσεις κρατουμένων σε αστυνομικά 
τμήματα της Αθήνας και της Χαλκιδικής.

Η ΠΟΑΣΥ είναι εδώ για να 
θυμίζει σε όλους ότι ο 

αστυνομικός δεν κινδυνεύει 
μόνο από τους κακοποιούς. 
Το ίδιο επικίνδυνοι είναι 

οι βολεμένοι και οι 
αδρανείς, οι διεφθαρμένοι 

και οι ανεύθυνοι, οι 
ανεκπαίδευτοι και οι δηλοί, 

οι οσφυοκάμπτες και 
οι σφογγοκωλάριοι, όπου 
κι αν εργάζονται, είτε 

μιλάμε για την αστυνομία, 
είτε για οποιαδήποτε άλλη 

δημόσια υπηρεσία που 
θέλει να υπηρετεί 
αποτελεσματικά 

το κοινωνικό σύνολο.

✉SMS »
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Τα γραφεία της ΠΟΑΣΥ στην 
Αθήνα επισκέφθηκε ο πρόεδρος 
της Γιουροκόπ κ. Χανς Κίφερ, 
επικεφαλής αντιπροσωπείας 
της Εκτελεστικής Επιτροπής, 
που συνεδρίασε στην 
πρωτεύουσα της Ελλάδας, στο 
πλαίσιο πρωτοβουλίας της 
Συνομοσπονδίας για 
την έμπρακτη απόδειξη 
της αναγνώρισης του 
συνδικαλιστικού μας κινήματος.

Ο πρόεδρος της ΠΟΑΣΥ κ. 
Χρήστος Φωτόπουλος 
ενημέρωσε τους ξένους 

συναδέλφους για τη δραστηριότητα 
της Ομοσπονδίας με έμφαση στην 
ημερίδα για την αντιμετώπιση της 
βίας, στις περικοπές δαπανών και στα 
προβλήματα των συναδέλφων. Έγινε 
δε ενημέρωση και για τα θέματα της 
εγκληματικότητας, των μεταναστών 
κλπ, ενώ στη συνέχεια η αντιπροσωπεία 
συμμετείχε στον επίσημο εορτασμό 
της Ημέρας της Αστυνομίας στην 
Αμυγδαλέζα, όπου ο κ. Κίφερ είχε 
την ευκαιρία να ανταλλάξει θερμές 
ευχές με την πολιτική και αστυνομική 
ηγεσία. 
Ο κ. Κίφερ συμμερίστηκε την αγωνία 
της ΠΟΑΣΥ για την αντιμετώπιση 
της βίας στην ελληνική κοινωνία και 
αναφέρθηκε εκτενώς σε ανάλογες 
πρωτοβουλίες της EuroCOP, η οποία 
απορρίπτει την ιδέα ότι η εκδήλωση 
βίας ενάντια στην αστυνομία μπορεί 
να χαρακτηρισθεί ως «κίνδυνος εν 
ώρα εργασίας». 
Επισήμανε δε τη σοβαρότητα του 
θέματος, τονίζοντας ότι «πολλοί 
αστυνομικοί που θέλουν να 
εξυπηρετήσουν την κοινωνία τους, 
αισθάνονται απογοητευμένοι άλλοτε 
επειδή πρέπει να αντιμετωπίσουν 
την έχθρα, άλλοτε τη βία και άλλοτε 
την ασέβεια για την εργασία τους. Οι 
επιπλέον περικοπές των δαπανών, που 
οδηγούν στο ανεπαρκές προσωπικό 

και στην έλλειψη του σωστού 
εξοπλισμού και κατάρτισης, δεν είναι 
απαραιτήτως οι ιδανικές προϋποθέσεις 
για να αντιμετωπισθεί το πρόβλημα».

Οι αλλοδαποί
Σε ό,τι αφορά τα προβλήματα που 
προκαλούνται από τους παράνομους 
μετανάστες, ο κ. Κίφερ ζήτησε λεπτο-
μερέστερη ενημέρωση και ειδικότερα 
για τα αιτήματα της ελληνικής πολι-
τείας αναφορικά με τη φρούρηση 
των συνόρων και τις συμφωνίες επα-
νεισδοχής με άλλα κράτη (Τουρκία 
κλπ), ώστε να προβεί σε παρεμβάσεις 
στα αρμόδια κοινοτικά όργανα. 

Κλιμάκιο της Γιουροκόπ 
στα γραφεία της Ομοσπονδίας μας

Παράνομη η αναστολή της εφαρμογής του Κώδικα Μεταθέσεων

Ληστές πυροβόλησαν αστυνομικούς 
της ΔΙ.ΑΣ. στο Φάληρο

Δόκιμοι αστυφύλακες, 
τα θύματα του συστήματος…

Πραγματοποιήθη-
καν με ιδιαίτερο 
ενδιαφέρον σε όλη 

τη χώρα οι εκδηλώσεις 
για τον εορτασμό της 
«Ημέρας της Αστυνομίας» 
και του Προστάτη του 
Σώματος Μεγαλομάρτυρα 
Αγίου Αρτεμίου με τη 
συμμετοχή εκπροσώπων 
της Ομοσπονδίας και των 
Πρωτοβαθμίων Οργανώ-
σεών της, ενώ φέτος 
ξεχώρισε η παρουσία της 
αντιπροσωπείας της Γιου-
ροκόπ στις εγκαταστάσεις 
της Σχολής Αξιωματικών 
της Ελληνικής Αστυνομίας, 
όπου οι προσκεκλημένοι 
παρακολούθησαν επιδεί-
ξεις από ειδικές Υπηρεσίες 
της Ελληνικής Αστυνομίας. 
Την Κυβέρνηση εκπροσώ-
πησε ο υπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη κ. 
Χρήστος Παπουτσής, 
αναφέρθηκε στο σύγχρο-
νο ρόλο της Ελληνικής 

Αστυνομίας και στις προ-
κλήσεις που καλείται να 
αντιμετωπίσει. Στην εκδή-
λωση παρέστη επίσης ο 
υφυπουργός Προστασίας 
του Πολίτη κ. Μανώλης 
Όθωνας, που απηύθυνε 
σχετικό χαιρετισμό. 
Κατά τη διάρκεια της εκ-
δήλωσης ο υπουργός Προ-

στασίας του Πολίτη και 
ο αρχηγός της Ελληνικής 
Αστυνομίας προσέφεραν 
σε ένα αγόρι, τον 9χρονο 
Μιχάλη, ένα κράνος της 
ομάδας ΔΙ.ΑΣ. και ένα 
αναμνηστικό δώρο. Η 
προσφορά των δώρων 
έγινε σε ανάμνηση της 
εκδήλωσης, η οποία έλαβε 

χώρα πριν λίγες μέρες, 
κατά τη διάρκεια της οποίας 
ο μικρός Μιχάλης γνώρισε 
από κοντά την ομάδα 
ΔΙ.ΑΣ., πραγματοποιώντας 
έτσι την ευχή που είχε 
εκφράσει μέσω του μη 
κερδοσκοπικού φιλαν-
θρωπικού οργανισμού  
« Make a Wish ».

Την έντονη διαμαρτυρία της ΠΟΑΣΥ 
προκάλεσε η απόφαση της φυσικής 
ηγεσίας για τη μετάθεση του χρόνου 

διεξαγωγής των τακτικών μεταθέσεων, κατά 
παράβαση των ισχυουσών διατάξεων.
Με έγγραφό της καλεί τον υπουργό Προστασίας 
του Πολίτη κ. Χρήστο Παπουτσή να διατάξει την 
άμεση ανάκληση της συγκεκριμένης Διαταγής 
του Α.Ε.Α. (υπ’ αριθμ. 6001/5/1222-λγ), ώστε 
να προσαρμοστεί αυτή στα όσα επακριβώς 
ορίζονται στις Διατάξεις του Π.Δ. 100/2003 
και ειδικότερα στο άρθρο 14, παρ.4, εδάφιο ε, 
όπου προβλέπεται ρητά ότι οι μεταθέσεις πρέπει 
να πραγματοποιούνται κατά το Γ΄ δεκαήμερο 

μηνός Οκτωβρίου. 
Οι μεταθέσεις αναστέλλονται σε συγκεκριμένες 
περιπτώσεις και μεταξύ αυτών «από την 
προκήρυξη των εκλογών (Ευρωεκλογές- 
Βουλευτικές – Νομαρχιακές- Δημοτικές) και 
μέχρι την πέμπτη ημέρα από την ημερομηνία 
διεξαγωγής της ψηφοφορίας» άρθρο 24, 
παρ.1, εδάφιο α΄ Π.Δ. 100/2003.
Δηλαδή, στην προκειμένη περίπτωση, οι 
μεταθέσεις που έχουν αποφασισθεί από το 
αρμόδιο Συμβούλιο Μεταθέσεων για να 
πραγματοποιηθούν μέχρι 31-10-2010, θα 
ανασταλούν νόμιμα μέχρι την 19-11-2010 
(14-11-2010 Β΄ ψηφοφορία για Δημοτικές, 

Περιφερειακές εκλογές, συν πέντε ημέρες). 
Όμως, παρά τη ρητή διατύπωση των σχετικών 
διατάξεων, με τη Διαταγή του Α.Ε.Α. ορίζεται 
ημερομηνία πραγματοποίησης των μεταθέσεων 
η 10η-12-2010, δηλαδή χρονικό διάστημα 
αδικαιολόγητο και εκτός κάθε νομοθετικής 
πρόβλεψης, αφού είναι μεταγενέστερο της 
19ης-11-2010.
Η ΠΟΑΣΥ αναλύει στον υπουργό τα 
προβλήματα που δημιουργεί αυτή η 
απόφαση, σημειώνοντας ότι οι συνάδελφοι 
ενώ προσβλέπουν στην εφαρμογή των 
αντικειμενικών κριτηρίων του Π.Δ. 100/2003 
για να μετακινηθούν, βλέπουν ότι ανατρέπεται ο 

οικογενειακός σχεδιασμό τους, επιβαρύνοντάς 
τους οικονομικά, ψυχολογικά και υπηρεσιακά. 
Κυρίως δε, εισάγεται κλίμα παρεκτροπής από 
την νομιμότητα.
Τέλος, τονίζεται ότι όλοι οι συνάδελφοι ήδη 
από αρχές Σεπτεμβρίου υπερέβαλαν εαυτόν σε 
οποιαδήποτε μέτρα κλήθηκαν να ανταποκριθούν, 
πέραν κάθε κανονισμού περί ωραρίου εργασίας, 
με την πολιτεία να παρανομεί εις βάρος τους, 
καθώς δεν αναγνωρίζεται οποιαδήποτε έννοια 
υπερωρίας – υπερεργασίας, όπως συμβαίνει 
στον υπόλοιπο Δημόσιο τομέα, ενώ ακόμα 
και η χορήγηση ρεπό είναι ζητούμενο για τους 
αστυνομικούς.

Εντονη διαμαρτυρία της ΠΟΑΣΥ προκαλεί η απόφαση του Αρχηγείου για τις τακτικές μεταθέσεις

Τη συμπαράστασή του εξέφρασε ο πρόεδρος κ. Χανς Κίφερ

Εκδηλώσεις για τον εορτασμό της “Ημέρας της Αστυνομίας” 
και του Προστάτη του Σώματος Μεγαλομάρτυρα Αγίου Αρτεμίου

Στιγμιότυπα από την επίσκεψη της ξένης αντιπροσωπείας. Ο κ. Φωτόπουλος απονέμει τιμητικές πλακέτες στον πρόεδρο της Γιουροκόπ 
κ. Κίφερ και στον αντιπρόεδρό της κ. Γιαν Σόνκερεν. Κάτω, δεξιά, ο κ. Κίφερ με τον κ. Αρχηγό και την πολιτική ηγεσία στη δεξίωση προς 

τιμήν των προσκεκλημένων της Ηγεσίας της Ελληνικής Αστυνομίας, στις εγκαταστάσεις της Σχολής Αξιωματικών.



Ενας ακόμα συνάδελφος, αυτή 
τη φορά στην Αργολίδα, τραυ-
ματίστηκε μετά από καταδίωξη 

ενόπλων που αποπειράθηκαν να λη-
στέψουν την Εθνική Τράπεζα 
Άργους.
Με ανακοίνωσή της η Ένωση 
Αστυνομικών Υπαλλήλων Νομού 
Αργολίδας τονίζει ότι «ο Έλληνας 
αστυνομικός καθημερινά μέσα από 
αντίξοες συνθήκες δίνει την δική του 
μάχη κατά του εγκλήματος. Η Πολιτεία 
πρέπει κάποια στιγμή να αναλάβει τις 
ευθύνες της έναντι της αστυνομικής 
οικογένειας και να αναγνωρίσει την 
επικινδυνότητα του επαγγέλματος του 
Έλληνα αστυνομικού, ως ηθική 
ανταμοιβή για το δύσκολό έργο που 
επιτελεί προς όφελος της κοινωνία μας.
Επίσης η Πολιτεία πρέπει να λάβει όλα 
εκείνα τα μέτρα προστασίας των 
αστυνομικών με την κατάλληλη 
εκπαίδευση και μετεκπαίδευση και να 
τους εφοδιάσει με όλα τα σύγχρονα 
υλικοτεχνικά μέσα (όπλα – αλεξίσφαιρα 
- αυτοκίνητα – μηχανές – ασύρματους) 
για να μπορέσουν να ανταπεξέλθουν 
στην καταπολέμηση του εγκλήματος, το 
οποίο εξελίσσεται και μεταλλάσσεται σε 
ραγδαίους ρυθμούς.
Το Δ.Σ. της Ένωσης και όλοι οι 
συνάδελφοι της Α.Δ. Αργολίδας εξέ-
φρασαν τη συμπαράστασή τους στον 
τραυματισμένο συνάδελφο μας, ευχόμε-
νοι ταχεία ανάρρωση από την τραυματική 
στιγμή που έζησε. 
Τέλος, το σωματείο καλεί όλους τους 
συναδέλφους να λαμβάνουν μέτρα 
αυτοπροστασίας κατά την διάρκεια της 
υπηρεσίας τους.

Στη συγκέντρωση μελών του 
σωματείου παραυρέθηκε ο πρόεδρος 
της ΠΟΑΣΥ κ. Χρήστος Φωτό-
πουλος, συνοδευόμενος από τον 
νομικό σύμβουλο κ. Χάρη Μπουκου-
βάλα (στο βήμα ο πρόεδρος του 
σωματείου κ. Γεώργιος Παπαθεο-
φάνης). Οι συνάδελφοι ενημερώ-
θηκαν για τις νέες διατάξεις του 
ασφαλιστικού και για τις αγωγές που 
έχουν κατατεθεί (176 ευρώ και 
επίδομα ειδικής απασχόλησης). 
Όσον αφορά τα τοπικά προβλήματα 
(κτιριακές εγκαταστάσεις, κρατητήρια, 
μεταγωγές κρατουμένων με μετα-
δοτικές ασθένειες, έλλειψη δύναμης 
λόγω αυξημένων εργασιών γραφειο-
κρατικής φύσης, «μονά περιπολικά», 
οχήματα κλπ), τονίστηκε ότι απαι-
τείται αγώνας από όλους.
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Άλλος ένας 
τραυματίας 
σε ένοπλη 
συμπλοκή 
με ληστές

Εξακολουθούν να αγνοούν οι διοικούντες την 
διαταγή του Αρχηγείου για τη νυχτερινή 
υπηρεσία.
 

Οπως καταγγέλλει η Ένωση Αστυνομικών 
Υπαλλήλων Ν. Πέλλας, έχει παρατηρηθεί 
σε καθημερινή βάση, να διατάζεται το 

αστυνομικό προσωπικό, να εκτελεί συνεχόμενη 
νυκτερινή υπηρεσία, παραβιάζοντας κατάφορα την 
προαναφερόμενη διαταγή.
Όπως είναι γνωστό, το Αρχηγείο με την υπ’ αρίθμ. 
6013/22/25.16-α από 22-02-2010 διαταγή του 
και ειδικότερα στην (δ) παράγραφο, ορίζει ότι η 
διάθεση του αστυνομικού προσωπικού σε δύο 

συνεχόμενες νυκτερινές αλλαγές – βάρδιες, δεν 
επιτρέπεται διότι, για να επιτευχθούν οι στόχοι 
που θέτει το Αρχηγείο, πρέπει το αστυνομικό 
προσωπικό να αυξήσει το υπηρεσιακό του 
ενδιαφέρον και την αποδοτικότητά του και να μην 
καταπονείται και να υποβαθμίζεται η ποιότητα της 
ζωής του. Επίσης,  ο διαθέσιμος χρόνος ανάπαυσής 
του, δεν είναι επαρκής. Με την διαταγή αυτή 
δηλαδή, το Αρχηγείο, ερμηνεύει το πνεύμα του 
νόμου και δίνει την κατεύθυνση που πρέπει να 
τηρείται από πλευράς των διοικούντων στο 
προσωπικό που διοικούν.
Για το ίδιο θέμα έχει γνωμοδοτήσει ο νομικός 
σύμβουλος της ΠΟΑΣΥ κ. Χαράλαμπος 

Μπουκουβάλας, σημειώνοντας ότι εφόσον δεν 
υπάρχουν έκτακτες υπηρεσιακές ανάγκες ή 
κατάσταση επιφυλακής, που ορίζεται από το άρθρο 
1, παραγρ. 4 του Π.Δ. 394/2001 «χρόνος εργασίας 
Αστυνομικού προσωπικού», δεν είναι δυνατό να 
διαταχθεί Αστυνομικός σε νυχτερινή υπηρεσία - 
βάρδια, εντός του αυτού εικοσιτετραώρου με την 
λήξη της προηγούμενης νυχτερινής βάρδιας του.
Το σωματείο καλεί τους διοικούντες να 
συμμορφωθούν πλήρως με την διαταγή του 
Αρχηγείου, διότι σε αντίθετη περίπτωση θα προβεί 
σε έντονη διαμαρτυρία στον κ. Αρχηγό της 
Ελληνικής Αστυνομίας, ή σε άλλης μορφής 
διαμαρτυρία.

Με αναλυτική της ανακοίνωση, η Ένωση 
Αστυνομικών Υπαλλήλων Φθιώτιδας ενημέρωσε 

τα μέλη της και την τοπική κοινωνία για τις εργασίες 
του Γενικού Συμβουλίου της ΠΟΑΣΥ που έγινε στην 
Αθήνα στις 7 Οκτωβρίου 2010.
Στο Γενικό Συμβούλιο αναδείχθηκαν από πλευράς 
Ομοσπονδίας και Πρωτοβαθμίων Οργανώσεων 
συγκεκριμένα θέματα, όπως το εκλογικό επίδομα, η 
χορήγηση πενθημέρων και νυχτερινών, η 
αναδιάρθρωση των υπηρεσιών, η υλικοτεχνική 
υποδομή των ομάδων ΔΙΑΣ τη χειμερινή περίοδο, η 
χορήγηση άδειας ανατροφής τέκνων, η μη έκδοση 
των διευκρινιστικών εγκυκλίων του νέου ασφαλιστικού, 
η τραγική κατάσταση του ΜΤΣ κλπ.

Με επιτυχία πραγματοποιήθηκε στο Δ.Α.Κ. Γρεβενών, ο 
φιλανθρωπικός ποδοσφαιρικός αγώνας μεταξύ των 
ομάδων της Αστυνομικής Διεύθυνσης Γρεβενών και 

της Μικτής Ε.Π.Σ. Γρεβενών, ο οποίος διοργανώθηκε με πρω-
τοβουλία της Ένωσης Αστυνομικών Υπαλλήλων Ν. Γρεβενών, 
για τη στήριξη των σκοπών του Συλλόγου Γονέων Πασχόντων 
από Κακοήθη Νοσήματα Βορ. Ελλάδος "ΛΑΜΨΗ". 
Το σωματείο ευχαριστεί θερμά τους ποδοσφαιριστές των 
δύο ομάδων, τους διαιτητές, τον Πρόεδρο της Ε.Π.Σ. 
Γρεβενών κ. Κοσματόπουλο, καθώς και όλους όσους ακόμη 
συνετέλεσαν για την επιτυχή διεξαγωγή του αγώνα, αλλά 
κυρίως ευχαριστεί τους συναδέλφους και τους συμπολίτες 
μας που σε χαλεπούς καιρούς συνέδραμαν οικονομικά για 
την επίτευξη του στόχου που είχε τεθεί.
Την εκδήλωση τίμησε με την παρουσία του ο υποψήφιος 

Αντιπεριφερειάρχης Γρεβενών κ. Ψευτογκάς, ενώ για την 
ιστορία το αποτέλεσμα ήταν 2-5 υπέρ της Μικτής Ε.Π.Σ. 
Γρεβενών.
Οι συνθέσεις των ομάδων:
Α.Δ. ΓΡΕΒΕΝΩΝ (Γιώργος Ισαακίδης):Κύρκος, Ταμπακάκος, 
Κυρατζής, Χαντάβας, Κακούσιος, Τσιάτσιος, Λάχανος, Ντά-
νας, Λάλος, Γκέτσιος, Δούμας και οι Καραγιάννης, Κόντος, 
Νικολόπουλος, Γράβαλος (Σκόρερ: Λάχανος, Γκέτσιος).
ΜΙΚΤΗ ΕΠΣ ΓΡΕΒΕΝΩΝ (Χάρης Ιορδανίδης): Βίδρας, Κου-
ρέλας, Τόλης, Φίλιος, Ζιώγας, Τσιοπλής, Λέτσιος, Παπανικο-
λάου, Δεληβός, Λάλος, Φασούλας και οι Χρυσής, Καραπάς, 
Ασλανίδης, Καλύβας (Σκόρερ: Λέτσιος (3), Φ. Λάλος, 
Χρυσής).
Διαιτητές: Λαζόγκα Ολυμπία, Βλάχος Κώστας, Ντόβας 
Δημήτρης.

«Παρά τις κατά καιρούς  συναντήσεις του 
προεδρείου της Ένωσής μας, παρουσία και των 
λοιπών μελών του διοικητικού συμβουλίου, με τον 
Αστυνομικό Διευθυντή της Α.Δ. Κιλκίς, αλλά και τις 
από μέρους του διαβεβαιώσεις για την αποφυγή 
των προσωρινών μετακινήσεων, οι οποίες δεν 
λαμβάνουν χώρα, σύμφωνα με όσα ρητά ορίζει το 
άρθρο 20 του Π.Δ. 100/2003,  αυτές συνεχίζονται 
δημιουργώντας κλίμα ανασφάλειας στο αστυνομικό 
προσωπικό».
Αυτό τονίζει η Ένωση Αστυνομικών Υπαλλήλων 
Νομού Κιλκίς, σημειώνοντας ότι στην τελευταία 
συνάντηση με τον κ. Διευθυντή, του επισημάνθηκε 
ότι είναι εποχή που θα πραγματοποιηθούν έκτακτες 
μεταθέσεις και όποια κενά παρατηρούνται στο 
νομό, μπορούν κάλλιστα να καλυφθούν με τις 
μεταθέσεις-τοποθετήσεις.
 «Είναι τελείως άδικο πέρα των άλλων να 
ταλαιπωρούνται συνάδελφοί μας και στην ουσία 
στις δύσκολες αυτές εποχές να τους «αδρα-
νοποιούμε» με τις άδικες αποφάσεις αυτών που 
θέλουν να αποφασίζουν για μας χωρίς εμάς», 
τονίζει το σωματείο και ζητά από την Ομοσπονδία 
τις δικές της ενέργειες (νομική συνδρομή κλπ) 
εφόσον  συνεχιστεί η ίδια δυσχερής κατάσταση 
για τους συναδέλφους μας. 

Σειρά ενημερωτικών συναντήσεων με τοπικούς 
παράγοντες είχε το Διοικητικό Συμβούλιο του 
Σωματείου Αστυνομικών Υπαλλήλων Νομού 

Σερρών. 
Ειδικότερα, συναντήθηκε με την βουλευτή Σερρών 
της Νέας Δημοκρατίας κυρία Μαρία Κόλλια – 
Τσαρουχά, με τον νομάρχη κ. Στέφανο Φωτιάδη και 
τον υποψήφιο δήμαρχο Σερρών κ. Πέτρο Αγγελίδη, 
οι οποίοι ενημερώθηκαν για τα προβλήματα του 
αστυνομικού προσωπικού της Α.Δ. Σερρών, αλλά και 
γενικότερα του Οργανισμού της Ελληνικής 
Αστυνομίας. 
Συγκεκριμένα δόθηκε έμφαση στη μη έγκαιρη 
καταβολή της νυχτερινής αποζημίωσης και στην 
έντονη φημολογία για περικοπή της αποζημίωσης για 
την πέραν του πενθημέρου εργασία, στο νέο 
μισθολόγιο, στον υλικοτεχνικό εξοπλισμό και στην 
επαρκή και αποτελεσματική αστυνόμευση. Επίσης, 
τονίστηκε η αδήριτη αναγκαιότητα ίδρυσης και 
λειτουργίας Τμήματος Μεταγωγών στο Νομό Σερρών, 

λόγω της επικείμενης λειτουργίας των Φυλακών 
Νιγρίτας.
 Από την πλευρά της κυρίας Βουλευτού υπήρξε 
δέσμευση νια την ανάληψη Κοινοβουλευτικής 
πρωτοβουλίας προκειμένου να αναδείξει και να 
συμβάλει στην επίλυση των τεθέντων ζητημάτων, ενώ 
ο νομάρχης ανακοίνωσε ότι προσφέρει δωρεάν 
πέντε οχήματα στην Αστυνομική Διεύθυνση, ενώ 
συμφώνησε ότι πρέπει να διαμορφωθεί ειδικός 
χώρος κράτησης των υποδίκων στο χώρο των 
Δικαστηρίων.

Συγκέντρωση 
μελών

Τα ίδια Παντελάκη μου, στην Πέλλα…

Ενημερώθηκαν 
οι συνάδελφοι 
της Φθιώτιδας

Φιλανθρωπικός 
ποδοσφαιρικός 

αγώνας

Συνεχίζονται 
οι προσωρινές 
μετακινήσεις 
στο Κιλκίς

Αρωγοί στον αγώνα  
του σωματείου των Σερρών
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Το δικό της «παρών» 
έδωσε φέτος η 
Ομοσπονδία μας στις εκδηλώσεις για την 
επέτειο των 2.500 χρόνων από τη Μάχη 
του Μαραθώνα,
το 490 π.Χ. 
Μετά από πρόταση της Ένωσης 
Αστυνομικών Υπαλλήλων Νομού Κοζάνης, 
ομάδα αστυνομικών από την Αττική 
και την Κοζάνη, φόρεσαν τη φανέλα 
της ΠΟΑΣΥ και πήραν μέρος στον 28ο 
Κλασικό Μαραθώνιο Δρόμο, για να 
στείλουν σε όλους εμάς τους υπόλοιπους 
αστυνομικούς ένα μήνυμα χαράς και 
αισιοδοξίας για το αύριο. Αγωνιζόμενοι με 
πάθος και θέληση, μπορούμε 
να τα καταφέρουμε.

Στην αυθεντική διαδρομή των 42.195 
μ., από τον Μαραθώνα έως το 
Παναθηναϊκό Στάδιο,  έτρεξαν την 

Κυριακή το πρωί στις 31 Οκτωβρίου 
2010, ο Γιώργος Ζαχαριάδης (3 ώρες και 
20 λεπτά), ο Μηνάς Σπυρόπουλος και ο 
Γιώργος Γκουντούμης, (4:14), ο Φίλιππας 
Τσίγκας (4:16), ενώ ο Γιάννης Τσιάντας 
(53:50) και  ο Σωτήριος Μπηλιούσης 
(48:00), συμμετείχαν στην παράλληλη 
διοργάνωση των 10 χλμ.
Μιλώντας στη «Νέα Αστυνομία» λίγες 
ώρες πριν από την έναρξη της μαραθώνιας 
διαδρομής ο Μηνάς Σπυρόπουλος μίλησε 
με συγκίνηση για την συμμετοχή των 
αστυνομικών στον Χρυσό Μαραθώνιο και 
ευχήθηκε την επόμενη φορά να τρέξουν 
πολύ περισσότεροι. «Συνάδελφοι που 
συμμετέχουν ατομικά, είτε με διάφορους 
συλλόγους, θα μπορούσαν να πάρουν 
μέρος οργανωμένα στο πλαίσιο της 
συνδικαλιστικής αυτής πρωτοβουλίας», 
μας είπε. 
«Εγώ, συνέχισε ο ίδιος,  είμαι παλιός 
αθλητής και αισθάνομαι ιδιαίτερη χαρά 
που συμμετέχω στην ιστορική διοργάνωση 
του 28ου Μαραθώνα. Μαραθώνιοι 
διοργανώνονται σε πολλές χώρες του 
κόσμου, περίπου 1.500, όμως ο δικός μας 
είναι μοναδικός, όχι μόνο για την ιστορία 
του, αλλά και λόγω της μορφολογίας του 
εδάφους. 18 χιλιόμετρα είναι ανηφόρα. 
Φέτος έρχονται αθλητές και απλοί 
άνθρωποι από 88 έθνη. Σύμφωνα με 
τα επίσημα στοιχεία 12.500 άνθρωποι 
κάθε ηλικίας δήλωσαν συμμετοχή για 
την κλασική διαδρομή των 42.195 
μέτρων, ενώ συνολικά και με αυτούς 
που συμμετέχουν στους παράλληλους 
αγώνες των 5.000 και 10.000 μέτρων 
οι συμμετοχές ξεπέρασαν τις 22.500.  
Δεν υπάρχουν λόγια να περιγράψεις τα 
συναισθήματα που νιώθεις όταν ξεκινάς 
από τον ιερό χώρο του Μαραθώνα και 
καταλήγεις στο Παναθηναϊκό Στάδιο. 
Είναι ισχυρός ο συμβολισμός, πολλά τα 
μηνύματα, που μπορούμε να στείλουμε 
σε όλη την υφήλιο, ως λαός, με τέτοιες 
διοργανώσεις και γι’ αυτό και η δική 
μας συμμετοχή πιστεύω ότι είναι πολλή 
σημαντική υπόθεση. Ευχαριστούμε την 

ΠΟΑΣΥ, που αγκάλιασε και στήριξε την 
προσπάθειά μας».
Ο γραμματέας του Διοικητικού Συμβουλίου 
της ΠΟΑΣΥ Βασίλης Κωνσταντόπουλος 
συναντήθηκε εκ μέρους του προεδρείου 
της Ομοσπονδίας με τους συμμετέχοντες 
αστυνομικούς και τους ευχήθηκε καλή 
δύναμη και καλό τερματισμό. «Τιμάτε, 
είπε, την Ομοσπονδία μας και σας 
ευχαριστούμε όλους. Αξίζετε πολλών 
συγχαρητηρίων και η προσπάθειά σας 
πρέπει πράγματι να βρει μιμητές. Δεν είναι 
μόνο το ότι προβάλλετε την Ομοσπονδία 
μας, δοξάζετε με τη συμμετοχή σας τα 
αθλητικά ιδεώδη και στέλνετε σε όλους 
το μήνυμα του ευ αγωνίζεσθε. Κι εμείς 
ως συνδικαλιστές δίνουμε τον δικό μας 
αγώνα και όπως γνωρίζετε, έχουμε να 
αντιμετωπίσουμε πολλά προβλήματα, 
σε αντίξοες συνθήκες. Αξίζει τον κόπο 
να δώσουμε αυτόν τον ωραίο αγώνα, 
όχι μόνο για το σήμερα, αλλά και για το 
αύριο. Συμμετέχουμε σε μια Ομοσπονδία 

που ξέρει να αγωνίζεται, όπως ήξεραν 
και οι αρχαίοι μας πρόγονοι». 
Εξάλλου, η Ομοσπονδία μας, με 
ανακοίνωσή της, τόνισε μεταξύ άλλων ότι 
«τα υψηλά ιδανικά του Ολυμπισμού και 
της ευγενούς άμιλλας που ευαισθητοποιούν 
και ενεργοποιούν ακόμα τον άνθρωπο, σε 
πείσμα όλων εκείνων που έχουν μετατρέψει 
τον αθλητισμό σε «μπίζνες», αξίζει τον κόπο 
κι εμείς ως Έλληνες αστυνομικοί να τα 
υπηρετήσουμε με κάθε τρόπο. 
Ο μοναδικός αγωνιστικός θεσμός του 
Μαραθώνιου Δρόμου, με τη διεθνή εμβέλεια 
και την ανεκτίμητη αξία που έχει τόσο για 
μας τους Έλληνες όσο και για τους ξένους, 
που έρχονται επί τούτου αυτές τις ημέρες στη 
χώρα μας, μας επιτρέπει να αναδείξουμε 
και τη δική μας αγωνιστική, συνδικαλιστική 
πορεία στον καθημερινό μας αγώνα δρόμου, 
έναν δρόμο στρωμένο με αγκάθια, αλλά σε 
κάθε περίπτωση αγώνα δίκαιο και ιερό για 
την κατοχύρωση του δημόσιου αγαθού της 
ασφάλειας από μια Ελληνική Αστυνομία 

σύγχρονη και δημοκρατική». 

 Είμαστε περήφανοι

Οι συνάδελφοί μας είναι υπερήφανοι 
που συμμετείχαν στην κορυφαία αυτή 
αθλητική διοργάνωση. Μιλώντας στη 
«Νέα Αστυνομία» μετά τον τερματισμό 
τους μας περιέγραψαν τα συναισθήματά 
τους, βλέποντας χιλιάδες συμπολίτες μας 
να τους χειροκροτούν, ανεμίζοντας τις 
ελληνικές σημαίες και τραγουδώντας 
τον εθνικό μας ύμνο. Κάθε τερματισμός, 
ιδίως όταν πρόκειται για ερασιτέχνες 
είναι ένας μικρός άθλος. Δεν μπορείς να 
συγκρατήσεις τα δάκρυά σου, δάκρυα 
χαράς, όταν μπαίνεις μετά από μια τέτοια 
διαδρομή στο Καλλιμάρμαρο Στάδιο. 
Έχεις επιστρατεύσει όλη τη σωματική σου 
δύναμη, τα ψυχικά σου αποθέματα, για 
να πετύχεις το στόχο σου και αισθάνεσαι 
πραγματικά υπερήφανος γιατί τα 
κατάφερες.

Αστυνομικοί με τη φανέλα της ΠΟΑΣΥ τίμησαν τα 2.500 χρόνια από 
το «Νενικήκαμεν», συμμετέχοντας στον 28ο Κλασικό Μαραθώνιο

Αγώνας δρόμου, στα βήματα 
του Φειδιππίδη...

Ο Διεθνής Μαραθώνιος της Αθήνας είναι 
αφιερωμένος στη μνήμη του μεγάλου 
αγωνιστή της ειρήνης Γρηγόρη Λαμπράκη. 
Ο ΣΕΓΑΣ έχει διαλέξει τον μεγάλο αυτό 
διεθνή αγώνα για να του δώσει το όνομα 
του πρωταθλητή, του Βαλκανιονίκη, του 
γιατρού, του Ειρηνιστή που συγκλόνισε 
ολόκληρο τον κόσμο με τη ζωή και το 
θάνατο του. Η αφοσίωση του Γρηγόρη 
Λαμπράκη στον άνθρωπο, αποτελεί χωρίς 
αμφιβολία αιώνιο φάρο υψηλών ιδανικών 
για τη νεολαία μας.
(από την επίσημη σελίδα www.athensclas-
sicmarathon.gr)

Αιώνιος φάρος 
υψηλών 
ιδανικών 



Σ   τα επίπεδα του 2008 
αναμένεται να κινηθεί 
ο προϋπολογισμός 

εξόδων της Ελληνικής 
Αστυνομίας το 2011, 
σύμφωνα με τα επίσημα 
στοιχεία της Διεύθυνσης Οικονομικών του 
Αρχηγείου, έτσι όπως αυτά παρατίθενται 
στο σχετικό πίνακα. Τα στοιχεία δόθηκαν με 
αίτημα της Ομοσπονδίας μας στην Γιουροκόπ, 
η οποία αξιολογεί τους προϋπολογισμούς 
των αστυνομιών των χωρών – μελών της, 
στο πλαίσιο της έρευνας που διεξάγει 
με στόχο τη θέσπιση ενός ευρύτερου 
Συμφώνου Σταθερότητας για την εύρυθμη 
λειτουργία των διωκτικών υπηρεσιών και 

των υπηρεσιών ασφαλείας.
Ειδικότερα, οι αυξημένες ανάγκες της ΕΛ.ΑΣ., 
συμπεριλαμβανομένης της τρέχουσας 
μισθοδοσίας που αποτελεί και τη μερίδα 
του λέοντος (περίπου 1,5 δισεκατομμύριο 
ευρώ) πρέπει να καλυφθούν με μόλις 
300.000.000 ευρώ…
Η Ομοσπονδία επισημαίνει και πάλι ότι 
ασφάλεια με περικοπές δεν γίνεται και 
καλεί την κυβέρνηση να επανεξετάσει την 
πολιτική της, παρέχοντας στην Ελληνική 

Αστυνομία τα απαιτούμενα κονδύλια, τόσο 
για τον εκσυγχρονισμό των υπηρεσιών 
της, όσο και για την ενίσχυση των 
αποδοχών μας. Ενόψει της συζήτησης του 
προϋπολογισμού έτους 2011 η Ομοσπονδία 
καλεί σε ετοιμότητα τα μέλη της, ώστε να 
εκδηλωθεί ανάλογη μορφή διαμαρτυρίας. 
Πάγιο αίτημά μας, εξακολουθεί εξάλλου 
να παραμένει η διαμόρφωση ενός νέου, 
δίκαιου μισθολογίου, που δίνει ανάσα ζωής 
στον ένστολο και στην οικογένειά του.
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Ειδική υπηρεσία 
για αποζημιώσεις
 των θυμάτων βίας

Με απόφαση του υπουργού 
Δικαιοσύνης κ. Χάρη Καστανίδη, 
συστάθηκε η ÇΕλληνική Αρχή 

Συνδρομής για την Αποζημίωση των 
θυμάτων εγκλημάτων βίας από πρόθεση 
σύμφωνα με τις διατάξεις του νόμου 
3811/2009È. Το θέμα είχε αναδειχθεί 
από την ΠΟΑΣΥ, πέρυσι κατά τη διάρκεια 
της συμβολικής μας συγκέντρωσης 
διαμαρτυρίας στην Πλατεία Συντάγματος 
μετά τη δολοφονία του Νεκτάριου 
Σάββα.
Με την ισχύουσα νομοθεσία 
προσδιορίζονται πλέον οι δικαιούχοι της 
αποζημίωσης και σε ποιες περιπτώσεις 
γεννάται η οικεία αξίωση, ήτοι: α) στην 
περίπτωση που ο δράστης του εγκλήματος 
δεν διαθέτει πόρους από την έκδοση 
αμετάκλητης δικαστικής απόφασης, β) 
στην περίπτωση που δεν δύναται να 
διακριβωθεί η ταυτότητα του δράστη από 
την θέση της δικογραφίας στο αρχείο 
αγνώστων δραστών και γ) στην περίπτωση 
που ο δράστης δεν μπορεί να διωχθεί 
ποινικά ή να του επιβληθεί ποινή, λόγω 
θέσεως της δικογραφίας στο αρχείο, ή 
λόγω εκδόσεως αμετακλήτου απαλλα-
κτικού βουλεύματος, ή αμετάκλητης 
αθωωτικής απόφασης ή λόγω οποιου-
δήποτε άλλου λόγου περάτωσης της 
υπόθεσης. Προσδιορίζεται επίσης σα-
φώς (κατόπιν τροπολογίας) Çτο έγκλημα 
βίαςÈ, ως και κάθε αξιόποινη πράξη από 
πρόθεση που τελείται με χρήση σωματική 
βία ή απειλή σωματικής βίας και είχε ως 
επακόλουθο τον θάνατο, την βαριά 
σωματική ή διανοητική πάθηση του 
θύματος.

            ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ

700 ευρώ σε όλους 
για την εκλογική διαδικασία

Οπως όλοι γνωρί-
ζουμε, καταβλή-
θηκε σε όλους τους 

συναδέλφους το ποσό των 
700 ευρώ, αντί του ποσού 
των 950 ευρώ, που είχαν 
δοθεί στις προηγούμενες 
εκλογές. Η μείωση οφείλεται 
στην πολιτική περικοπών 
για την έξοδο της χώρας από 
την κρίση, ενώ υπήρχαν 
εισηγήσεις να είναι πολύ 
μικρότερο το ποσό.
Η Ομοσπονδία έδωσε ένα 
αγώνα, ζητώντας από την 
πρώτη στιγμή να υπάρξει 
δίκαιη αντιμετώπιση των 
ενστόλων. Σε διαφορετική 
περίπτωση η εκδήλωση δια-
μαρτυρίας διαρκούσης της 
προεκλογικής περιόδου 

ήταν μονόδρομος.
Υπενθυμίζουμε 
εν συντομία ότι η 
ΠΟΑΣΥ ενημέ-
ρωνε διαρκώς τις 
Π ρ ωτ ο β ά θ μ ι ε ς 
Οργανώσεις για 
τις ενέργειές της. 
Με αφορμή ερω-
τήματα συναδέλ-
φων παρουσίασε 
τις θέσεις του 
υπουργού Προ-
στασίας του Πολίτη, όταν 
απάντησε σε επίκαιρη ερώ-
τηση του βουλευτή του 
ΛΑΟΣ κ. Αθ. Πλεύρη, τονί-
ζοντας ότι τόσο ο υφυπουρ-
γός Εσωτερικών κ. Ντόλιος 
έχει κάνει ανάλογες δη-
λώσεις όσο και ο υφυπουργός 

Οικονομικών κ. Σαχινίδης 
έχει ήδη εκδηλώσει την 
πρόθεσή του να αντιμε-
τωπίσει το θέμα. Ο δε κ. 
Παπουτσής, απάντησε ότι 
«το εκλογικό επίδομα δεν 

ε ν τ ά σ σ ε τ α ι 
στην κατηγο-
ρία των γενι-
κών επιδομά-
των, είναι έκ-
τακτο επίδο-
μα, έκτακτης 
απασχόλησης 
υψίστης εθνι-
κής σημασίας, 
υψίστης ση-
μασίας για τη 
δημοκρατίας 

μας και ούτως ή άλλως 
ουδείς έχει πει ότι πρόκειται 
να καταργηθεί». Άφησε 
όμως να εννοηθεί ότι θα 
είναι μειωμένο, λέγοντας ότι 
«όλες οι δαπάνες του κρά-
τους εντάσσονται στο γενικό 
πρόγραμμα του ορθολογισ-

μού των δαπανών και της 
ορθολογικής αξιοποίησης 
του δημοσίου χρήματος και 
αυτό θα γίνει και στην 
προκειμένη περίπτωση εφ’ 
όσον χρειαστεί».
Η Ομοσπονδία μας επεδίωξε 
συναντήσεις με τους αρμό-
διους, τονίζοντας ότι «όλοι 
οι Αστυνομικοί της Χώρας 
αναμένουν την γνωστοποί-
ηση του ύψους του ποσού 
αυτού άμεσα, καθώς και την 
ημερομηνία καταβο-λής του, 
πριν την ημερομηνία διεξα-
γωγής των επικείμενων 
εκλογών». 
Τελικά, στις 29 Οκτωβρίου 
2010 ο κ. Παπουτσής ανα-
κοίνωσε  τηλεφωνικώς στον 
πρόεδρό μας τον κ. Χρήστο 
Φωτόπουλο, ότι υπεγράφη η 
ΚΥΑ για 700 ευρώ. Τα 
χρήματα καταβλήθηκαν στις 
4 Νοεμβρίου 2010.

Στην παραζάλη των εκλογών για τα νέα 
όργανα της τοπικής αυτοδιοίκησης, που 

διεξήχθησαν ως γνωστόν υπό το βάρος του 
Μνημονίου και της επιτήρησης, αποκτώντας 
έτσι και δημοψηφισματικό χαρακτήρα σε ένα 
γενικό μπουρδούκλωμα των πάντων με τα 
πάντα, ακούστηκε δια στάματος αντιπροέδρου 
της Κυβέρνησης κ. Θεόδωρου Πάγκαλου και 
μια περισπούδαστη άποψη. 
Δεν έτυχε ζωντανά να απολαύσω εκείνο το 
πρωϊνάδικο στον τηλεοπτικό σταθμό που 
φιλοξενούσε τον κ. αντιπρόεδρο, αλλά αν 
κατάλαβα καλά από τις διαμαρτυρίες των 
συναδέλφων, ύβρις μεγάλη για το σύνολο της 
Ελληνικής Αστυνομίας θεωρήθηκε η θέση που 

διατύπωσε, χαρακτηρίζοντας ως αντιπαραγω-
γικό κλάδο του ελληνικού λαού τους στρατιω-
τικούς και τα Σώματα Ασφαλείας. Ήταν σαν 
γροθιά στο στομάχι και μάλιστα σε άδειο 
στομάχι, πρωί πρωί, αλλά δεν ήταν η πρώτη 
φορά για μας.
Όταν πριν μερικά χρόνια η Ομοσπονδία μας 
έδινε μάχη για το χαρακτηρισμό του αστυ-
νομικού επαγγέλματος ως επικίνδυνου και 
ανθυγιεινού και ζητούσε την κατοχύρωση της 
μάχιμης πενταετίας, ένας άλλος υπουργός, ο 
Εθνικής Οικονομίας, είχε την άδεια άποψη. 

Μάλιστα για όσους ενθυμούνται τα γεγονότα, 
ο τότε υπουργός Δημόσιας Τάξης κ. Βύρων 
Πολύδωρας, αμυνόταν σθεναρά, υποστηρίζο-
ντας ότι το υπουργείο του είναι παραγωγικό 
με την έννοια ότι εξασφαλίζει το αγαθό της 
ασφάλειας για να υπάρχει οποιαδήποτε 
οικονομική και παραγωγική δραστηριότητα 
στη χώρα μας. 
Επομένως, η θεωρητική συζήτηση περί παρα-
γωγικών και μη παραγωγικών υπουργείων 
ούτε καινούργια είναι, ούτε έκπληξη προκαλεί. 
Άλλωστε τα βέλη περί αντιπαραγωγικού 
δημόσιου τομέα συνολικά, εκτοξεύονται συχνά 
πυκνά.

Το ερώτημα όμως είναι εμείς τι κάνουμε, τι 
κάνει το ίδιο το δημόσιο για να είναι χρήσιμο 
και παραγωγικό. Του προσφέρουν τα εφόδια 
και τις εγγυήσεις που χρειάζεται για να 
ανταποκριθεί στο ρόλο του; Και ποιος είναι 
υπεύθυνος όταν η κυβέρνηση δεν ικανοποιεί 
τα αιτήματά του, εν προκειμένω τα αιτήματά 
μας, για να είμαστε πιο αποτελεσματικοί;
Αυτή είναι η ουσία και η ΠΟΑΣΥ κάνει ό,τι 
μπορεί για να το θυμίζει στους κυβερνώντες, 
όποιοι κι αν είναι αυτοί.
 Όσο για τη σημερινή φυσική και πολιτική 
ηγεσία της ΕΛ.ΑΣ., καλό θα ήταν να μη 
λησμονεί ότι θέλουμε πιο παραγωγικούς τους 
Έλληνες αστυνομικούς, διότι αν απαξιώνονται 
εκείνοι, απαξιώνεται και το ίδιο το κίνημά 
μας. Αμ’ έπος, αμ’ έργον....Περί παραγωγικότητας…

Η δυναμική της ΠΟΑΣΥ φρέναρε περαιτέρω μείωση του εκλογικού επιδόματος 

Εκάμφθησαν  τελικά οι αντιρρήσεις που 
είχαν ορισμένα στελέχη του οικονομικού 
επιτελείου της κυβέρνησης, και οι αρμόδιοι 
υπουργοί υπέγραψαν την κοινή υπουργική 
απόφαση για την εκλογική αποζημίωση.

Να αυξηθούν τα κονδύλια για την ΕΛ.ΑΣ.
Γενικός Π/Υ
Μισθοδοσία
Υπηρετούντες

1.657.070.000
1.265.691.000
54.833

1.737.900.000
1.348.344.000
55.533

1.821.750.000
1.424.369.000
55.919

1.782.950.000
1.417.374.000
54.338

1.749.505.000
1.448.500.000
54.000 περίπου

20082007 2009 2010 2011

(Ορισμένες διαφορές με τα στοιχεία στη σελίδα 5 οφείλονται στο μη υπολογισμό των δοκίμων)


